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Saknr: 41/18 

FRØYA KOMMUNE 

Hovedutvalg for drift Møtebok 
Møtedato: 

20.09.2018 

Arkivsaksnr: 

18/2685 

Sak nr: 

41/18 

Saksbehandler: 

Siv-Tove Skarshaug 

Arkivkode: 

033 

Gradering: 

  

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 

41/18 Hovedutvalg for drift 20.09.2018 

 

GODKJENNING AV PROTOKOLL FRA MØTE 21.08.18  

 

 

Forslag til vedtak: 

 

Protokoll fra møte 21.08.18 godkjennes som framlagt. 

 

Vedlegg: 

 

Protokoll fra møte 21.08.18 

 



Saknr: 42/18 

FRØYA KOMMUNE 

Hovedutvalg for drift Møtebok 
Møtedato: 

20.09.2018 

Arkivsaksnr: 

18/2620 

Sak nr: 

42/18 

Saksbehandler: 

Siv-Tove Skarshaug 

Arkivkode: 

033 

Gradering: 

  

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 

42/18 Hovedutvalg for drift 20.09.2018 

 

REFERASTSAKER  

 

 

Forslag til vedtak: 

 

Referatet tas til orientering. 

 

Vedlegg: 

 

Informasjon om situasjonen omkring fastlegeordningen 

 

 



Saknr: 43/18 

FRØYA KOMMUNE 

Hovedutvalg for drift Møtebok 
Møtedato: 

20.09.2018 

Arkivsaksnr: 

18/2661 

Sak nr: 

43/18 

Saksbehandler: 

Berit Gulbrandsen 

Arkivkode: 

F00 

Gradering: 

Unntatt offentlighet Ofl §13 jf. fvl 

§13 

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 

43/18 Hovedutvalg for drift 20.09.2018 

 

RESSURSKREVENDE BRUKERE (NYE) INNENFOR BO, -AKTIVITET OG MILJØTJENSTE  

 

 

Forslag til vedtak: 

 

Hovedutvalget tar informasjonen om 2 nye ressurskrevene brukere til orientering.  

Økte utgifter som følge av nye brukere dekkes for 2018 innenfor rammeområdet helse og mestring. 

Eventuelt kan fond for ressurskrevene brukere brukes. Økte behov for 2019 og planperioden legges inn 

budsjett og økonomiplan for 2019-2022. 

 

 

Saksopplysninger:   

 

Saken sendes ut i egen kodebeskyttet mail. 

 

Vurdering: 

 

Rådmann innstiller på at HFD tar saken til orientering. Brukerene er allerede mottakere av tjenester, og økte 

driftsutgifter søkes dekt innenfor rammen til helse og mestring. Eventuelt kan fond for ressurskrevene brukere 

brukes, dersom en ser at det er behov for dette. 

 

Økte behov for 2019 og planperioden legges inn budsjett og økonomiplan for 2019-2022. 

 



Saknr: 44/18 

FRØYA KOMMUNE 

Hovedutvalg for drift Møtebok 
Møtedato: 

20.09.2018 

Arkivsaksnr: 

18/2666 

Sak nr: 

44/18 

Saksbehandler: 

Mona Perline Åsen 

Arkivkode: 

430 

Gradering: 

  

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 

44/18 Hovedutvalg for drift 20.09.2018 

 

SØKNAD OM DISPENSASJON FRA UTDANNINGSKRAVET NORDSKAG OPPVEKSTSENTER 

AVD. BARNEHAGE 

 

 

Forslag til vedtak: 

 

1. Hovedutvalg for drift innvilger dispensajon fra norm forpedagigisk bemanning for 

Marlene Greiff f. 06.05.95 for perioden 01.09.18 – 31.08.19  

 
 

 

Vedlegg: 

 

SØKNAD OM DISPENSASJON FRA UTDANNINGSKRAVET NORDSKAG OPPVEKSTSENTER AVD. 

BARNEHAGE 

  

 

Saksopplysninger: 
 

Nordskag oppvekstsenter søker om dispensasjon fra utdanningskravet for pedagogiske bemanning i tidsrommet 

01.09.18 – 01.07.21. Stillingene har vært utlyst i henhold til kommunens krav. 

 

Marlene Greiff er under utdanning som barnehagelæerer og vil etter planen være ferdig utdannet våren 2021.  

 

Ut fra «forskrift om pedagogisk bemanning og dispensasjon i barnehager» kan kommune innvilge dispenasjon 

fra norm for pedagogsik bemanning og utdanningskravet for inntil et år av gangen. 

 

Forskrift om pedagogisk bemanning og dispensasjon i barnehager  

§ 1.Norm for pedagogisk bemanning  

 

Barnehagen skal ha en forsvarlig pedagogisk bemanning.  

 

Barnehagen skal ha minst én pedagogisk leder per syv barn under tre år og én pedagogisk leder per 14 

barn over tre år. Ett barn til utløser krav om en ny fulltidsstilling som pedagogisk leder. Barn regnes for å være 

over tre år fra og med august det året de fyller tre år.  

 

Styrerens tid til administrasjon og ledelse skal ikke inngå i beregningen av normen for pedagogisk 

bemanning.  

 

I barnehager der over halvparten av barna har avtalt kortere oppholdstid enn seks timer per dag, skal 

omregnede heltidsplasser legges til grunn i beregningen av normen for pedagogisk bemanning etter andre ledd.  
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§ 2.Midlertidig dispensasjon fra norm for pedagogisk bemanning  

 

Kommunen kan innvilge dispensasjon fra § 1 for inntil ett år om gangen dersom særlige hensyn tilsier 

det og barnehageeier søker om dispensasjon. Barnehageeier skal legge ved uttalelse fra barnehagens 

samarbeidsutvalg i søknaden. 

 

§ 3. Midlertidig dispensasjon fra utdanningskravet og kravet om norskferdigheter  

 

Kommunen kan innvilge dispensasjon fra utdanningskravet for styrer og pedagogisk leder for 

inntil ett år om gangen, dersom barnehageeier søker om det, stillingen det søkes dispensasjon for har 

vært offentlig utlyst og det ikke har meldt seg kvalifisert søker.  

 

Kommunen kan innvilge dispensasjon fra kravet om norskferdigheter for personer med 

utenlandske yrkeskvalifikasjoner som styrer eller pedagogisk leder, dersom barnehageeier søker om det, 

stillingen det søkes dispensasjon for har vært offentlig utlyst og det ikke har meldt seg kvalifisert søker.  
 

Dispensasjon gjelder den personen det søkes dispensasjon for og til en bestemt stilling i en bestemt 

barnehage. 

 

Vurdering: 

 

Søknaden kan ikke imøtekommes i sin helhet da kommunen ikke har anledning til å innvilge dispensasjon for 

mer enn et år av gangen. 

Frøya kommune har ingen innvendinger i forhold til å innvilge dispensasjon norm for pedagogisk bemanning 

for Marlene Greiff f. 06.05.95 

 



Saknr: 45/18 

FRØYA KOMMUNE 

Hovedutvalg for drift Møtebok 
Møtedato: 

20.09.2018 

Arkivsaksnr: 

18/2484 

Sak nr: 

45/18 

Saksbehandler: 

Mona Perline Åsen 

Arkivkode: 

430 

Gradering: 

  

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 

45/18 Hovedutvalg for drift 20.09.2018 

 

SØKNAD OM DISPENSASJON FRA UTDANNINGSKRAVET NABEITA OPPVEKSTSENTER, 

AVDELING BARNEHAGE 

 

 

Forslag til vedtak: 

 

  

1. Hovedutvalg for drift innvilger dispensajon fra norm forpedagigisk bemanning for Liss 

Rasmussen f. 02.03.67 for perioden 14.08.18 – 14.08.19  

2. Videre deispensajon kan ikke påregnes. Nabeita oppvekstsenter, avdeling barnehage bes å 

stimulere til kompetanseheving blant sine ansatte. 
 

 

 

Vedlegg: 

 

SØKNAD OM DISPENSASJON FRA UTDANNINGSKRAVET NABEITA OPPVEKSTSENTER, 

AVDELING BARNEHAGE 

 

  

Saksopplysninger:   

 

Nabeita oppvekstsenter søker om dispensasjon fra utdanningskravet for pedagogiske 

bemanning i tidsrommet 14.08.18 – 14.08.19. Stillingene har vært utlyst i henhold til 

kommunens krav.  

 

Ut fra «forskrift om pedagogisk bemanning og dispensasjon i barnehager» kan kommune 

innvilge dispenasjon fra norm for pedagogsik bemanning for inntil et år av gangen.  

 

Forskrift om pedagogisk bemanning og dispensasjon i barnehager  
§ 1.Norm for pedagogisk bemanning 

Barnehagen skal ha en forsvarlig pedagogisk bemanning. 

Barnehagen skal ha minst én pedagogisk leder per syv barn under tre år og én pedagogisk leder per 14 

barn over tre år. Ett barn til utløser krav om en ny fulltidsstilling som pedagogisk leder. Barn regnes for å være 

over tre år fra og med august det året de fyller tre år. 

Styrerens tid til administrasjon og ledelse skal ikke inngå i beregningen av normen for pedagogisk 

bemanning. 

I barnehager der over halvparten av barna har avtalt kortere oppholdstid enn seks timer per dag, skal 

omregnede heltidsplasser legges til grunn i beregningen av normen for pedagogisk bemanning etter andre ledd. 
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§ 2.Midlertidig dispensasjon fra norm for pedagogisk bemanning 

Kommunen kan innvilge dispensasjon fra § 1 for inntil ett år om gangen dersom særlige hensyn tilsier 

det og barnehageeier søker om dispensasjon. Barnehageeier skal legge ved uttalelse fra barnehagens 

samarbeidsutvalg i søknaden. 

 

Vurdering:  
Frøya kommune har ingen innvendinger i forhold til å innvilge dispensasjon norm for pedagogisk bemanning 

for Liss Rasmussen f. 02.03.67 

 

 



Saknr: 46/18 

FRØYA KOMMUNE 

Hovedutvalg for drift Møtebok 
Møtedato: 

20.09.2018 

Arkivsaksnr: 

18/80 

Sak nr: 

46/18 

Saksbehandler: 

Ingrid Kristiansen 

Arkivkode: 

G00 

Gradering: 

  

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 

22/18 Formannskapet 13.02.2018 

22/18 Kommunestyret 01.03.2018 

46/18 Hovedutvalg for drift 20.09.2018 

/ Kommunestyret  

 

BILER TIL TRANSPORT AV BRANNUTSTYR OG SYKETRANSPORT I ØYREKKA 

PILOTPROSJEKT I FRØYA KOMMUNE 2018 

 

 

Forslag til vedtak: 

 

1. Frøya kommune godkjenner fremlagte samarbeidsavtale som regulerer eierskap, drift og 

bemanning av biler til transport av brannutstyr og syketransport i øyrekka. 

2. Rådmannen kan iverksette anskaffelser og avtaler jfr. vedtak i KST 010318. 

 

 

 

Behandling/vedtak i Kommunestyret den 01.03.2018 sak 22/18 

 

Vedtak: 

En representant fra oposisjonen og en fra posisjonen fra Hovedutvalg for drift skal delta i forhandlingene med 

frivilligheten om beredskap/drift av de hvite bilene i øyrekka. 

Avtalene må på plass og godkjennes politisk før investeringene som beskrives i dette vedtaket gjennomføres. 

 

Ansvarsforholdene i den modellen som nå er beskrevet må drøftes og tydeliggjøres av partene, herunder også 

det økonomiske ansvaret. 

 

På Mausund bør det vurderes om det skal inngås avtale med drosjen om betjening av den hvite bilen knyttet til 

tilbringertransport og syketransport. 

 

For å forbedre  

 Tilbringertransporten av pasienter i øyrekka, og  

 Brannberedskapen i øyrekka,  

ber kommunestyret rådmann starte en prosess som skal resultere i: 

1. Kjøp av utrangerte ambulansebiler, såkalte «hvite biler» 

2. Kjøp av båreutstyr og ATV-hengere til pasienttransport på Bogøya, Gjæsingen, Sørburøy, Sauøy og 

Halten. 

3. Oppgradere/bygge garasjer på Sula og Mausund 
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4. I samarbeid med øyrådet utarbeides avtaler, som forplikter grendalagene (eller andre aktører) på Sula 

og Mausund til drift og vedlikehold av bilene og hengere/båreutstyr. Se på muligheten til å samordne 

dette med det lokale brannmannskapet på øyene. 

Investeringsutgiftene, kr 795 000 dekkes slik: 

 795 000 kr avsettes i årsregnskapet for 2017 til dette formålet. (Frøya kommune mottok i november 

2017, kr 2 340 071 fra Havbruksfondet. Rådmannen innstiller på at deler av dette blir avsatt til bl.a. 

investeringer i øyrekken) 

Driftstugiftene, kr 30 000 dekkes slik for 2018:  

 Bruk av bundet driftsfond, 251080102 øyrekka. Fondet har i dag en saldo på kr 248 618 kr. Ny saldo 

blir da kr 218 618. Driftstilskuddet leges inn fast i budsjett for 2019 og langtidsperioden. 

Rådmann gis fullmakt til å håndtere det praktiske i saken, og inngå nødvendige avtaler. 

Hovedutvalg for drift følger saken tett, og oppdateres jevnlig. 

 

Enstemmig. 

 

 

Behandling/vedtak i Formannskapet den 13.02.2018 sak 22/18 

 

Vedtak: 

 

For å forbedre  

 Tilbringertransporten av pasienter i øyrekka, og  

 Brannberedskapen i øyrekka,  

ber kommunestyret rådmann starte en prosess som skal resultere i: 

1. Kjøp av utrangerte ambulansebiler, såkalte «hvite biler» 

2. Kjøp av båreutstyr og ATV-hengere til pasienttransport på Bogøya, Gjæsingen, Sørburøy og Halten. 

3. Oppgradere/bygge garasjer på Sula og Mausund 

4. I samarbeid med øyrådet utarbeides avtaler, som forplikter grendalagene (eller andre aktører) på Sula 

og Mausund til drift og vedlikehold av bilene og hengere/båreutstyr. Se på muligheten til å samordne 

dette med det lokale brannmannskapet på øyene. 

Investeringsutgiftene, kr 795 000 dekkes slik: 

 795 000 kr avsettes i årsregnskapet for 2017 til dette formålet. (Frøya kommune mottok i november 

2017, kr 2 340 071 fra Havbruksfondet. Rådmannen innstiller på at deler av dette blir avsatt til bl.a. 

investeringer i øyrekken) 

Driftstugiftene, kr 30 000 dekkes slik for 2018:  

 Bruk av bundet driftsfond, 251080102 øyrekka. Fondet har i dag en saldo på kr 248 618 kr. Ny saldo 

blir da kr 218 618. Driftstilskuddet leges inn fast i budsjett for 2019 og langtidsperioden. 

Rådmann gis fullmakt til å håndtere det praktiske i saken, og inngå nødvendige avtaler. 

 

Hovedutvalg for drift følger saken tett, og oppdateres jevnlig. 

 

Enstemmig. 
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Vedlegg: 

Uttalelse Øyrådet 

Avtale Mausund taxi 

Forslag samarbeidsavtale 

Vedtak sak 22/18 

 

 

 

Saksopplysninger:   

Viser til sak 22/18 behandlet i KST 010318. Her beskrives bakgrunnen for anskaffelse av biler som skal brukes 

til transport av brannutstyr og syketransport. 

Arbeidsgruppen ble supplert med politiske representanter fra posisjon og opposisjon.  

 

Det har vært jobbet med flere momenter siden vedtaket i KST: 

1. De ulike alternativ for eierskap 

a. Helseforetaket 

i. Røst; ca 450 fastboende. Egen flyplass og legekontor. Nordlandssykehuset har en 

utrangert bil, driftes av en privat lokalperson som lønnes av Nordlandssykehuset. Fra 

hjem til legekontor, til flyplass. 

ii. Helgelandssykehuset, Mosjøen: utplasserte nyere utrangerte ambulanser, inngått 

avtaler med lokale drosjeeiere som får betalt for beredskap samt per tur. Bilen eies av 

helseforetaket. 

b. Frøya kommune 

i. Ulemper: Uforutsette utgifter jfr. brukte biler. Prinsipielt utfordrende da man beveger 

seg inn på syketransport som i hovedsak er et sentralt ansvar. Kommunen har 

imidlertid også et ansvar for helseberedskap og ivaretakelse av pasienter i egen 

kommune jfr. helselovgivningen.  

ii. Fordeler: Eget eierskap åpner for en bredere bruk av bilen (teknisk, helse og omsorg) 

og sikrer egnet transportmulighet for brannutstyr. Jfr. ROS-rapport innen brann bør 

depotene i øyrekka beholdes og utbedres. Det har vært uttrykt et behov fra teknisk 

avdeling v/brann om manglende transportmulighet av brannutstyr. 

c. Grendelaget 

i. Viser til uttalelse fra Øyrådet. 

 

2. De ulike alternativer for drift 

a. Helseforetaket 

i. Lav oppdragsmengde og utfordrende geografisk avstand fra kjøretøy. Vanskelig ift. 

vedlikehold som bør være stedlig. Helseforetaket vil ikke bidra til driftstilskuddet, 

men vil bidra til driften gjennom enhetspris per tur/oppdrag. Prisen vil settes ut fra 

utgifter og produksjon, og utfra et formål om at ordningen blir bærekraftig for alle 

parter. 

b. Frøya kommune 

i. Bortsett fra lokalt brannmannskap, er det ingen kommunalt ansatte innenfor teknisk 

som bor på øyene.  
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c. Grendelaget 

i. Sikrer stedlig vedlikehold og tilsyn av bilene. Øker eierskapet og bidrar til en 

opplevelse av å bidra til lokalsamfunnet. 

 

3. Ansvarsfordeling/forsikringsansvarlig dersom uforutsette ting oppstår 

Utfordrende moment da det ikke finnes liknende biler man kan se til.  

Det er kun ansatt personell som kan forsikres gjennom helseforetak eller kommune. I dette tilfellet vil det ikke 

være aktuelt med ansettelse av evt. sjåfører verken hos helseforetaket eller kommune. Grendelaget har her sagt 

seg villig til å bidra med frivillig innsats, på lik linje med Røde Kors og liknende organisasjoner og kan derfor 

forsikres som beskrevet på følgende side: 

http://www.frivillighetnorge.no/no/faq/drift_av_en_frivillig_organisasjon/#undefined 

 

Utredningen har derfor kommet til følgende forslag til løsning: 

a. Bil forsikres av eier 

b. Garasjer forsikres av eier 

c. Grendelaget forsikrer personell på linje med andre frivillige organisasjoner. Forsikringen skal 

omfatte mannskaper som er registrert som medlem i en organisasjon som inngår i den 

frivillige redningstjenesten og som kan bli engasjert av HRS/LRS/politiet i en redningsaksjon 

eller øvelse. 

 

4. Investeringsutgifter 

a. Helseforetaket 

Helseforetaket har utredet spørsmålet og kommet til at de ikke ønsker å eie biler til 

dette formålet. Dette grunngis i lav oppdragsmengde og stor geografisk avstand til 

utstyret. Helseforetaket ønsker til gjengjeld å la kjøper overta bilene for en redusert 

kostnad, og på den måten subsidiere investeringsutgiften for kjøper. I denne 

enhetsprisen vil bilen også bli utrustet med det utstyr som er nødvendig for formålet. 

b. Frøya kommune 

Det er i arbeidsgruppa uttrykt et sterkt ønske om at bilene skal eies av helseforetaket. 

Dette grunngis i en skepsis til oppgave og ansvarsflyt fra helseforetak til kommune. I 

tillegg kan man risikere uoversiktlige kostnader for vedlikehold ved overtakelse av 

brukte biler. 

c. Grendelaget 

Viser til uttalelse fra Øyrådet. 

 

 

Vurdering: 

 

Det finnes ingen klart sammenliknbare biler, så vidt arbeidsgruppen har klart å bringe på det rene. Dette er en 

bil som vil dekke flere forvaltningsnivå; kommune-brann/teknisk og helseforetak-pasienttransport. Andre 

kommuner som er sammenliknbare har en ren bil for tilbringertransport som eies og driftes av helseforetakene. 

De har i tillegg høyere innbyggertall. 

 

På signal fra politisk hold om at helseforetaket bør eie bilene, har Helseforetaket v/pasientreiser utredet dette og 

kommet til at de ikke har mulighet/ønske om å eie bil(er) i øyrekka. De anser at bruken vil være liten fra deres 

side, og ønsker ikke å eie på bakgrunn av dette. De grunngir det i tillegg i utfordrende geografisk avstand til 

utstyr. 

Frøya kommune v/brann har uttrykt et ønske om å fast tilgang til et kjøretøy med henger, som kan frakte 

brannutstyr. Dette gjelder spesielt for Mausund og Sula.  
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Grendelagene bidrar med en betydelig egeninnsats i form av sjåfør-ressurs og gjennom å stille seg tilgjengelig 

på telefonliste. Viser for øvrig til uttalelse fra Øyrådet i Frøya kommune angående saken. 

 

Helseforetaket stiller seg positiv til å selge bilen til en symbolsk sum, samt betale per oppdrag rekvirert fra 

helseforetaket. I tillegg vil foretaket utruste bilene i henhold til formålet. Bilene vil utrustes tilnærmet lik 

Transportambulanse i henhold til NS-EN  1789 kategori A1. Det vil imidlertid være lokale tilpasninger. 

Helseforetaket har også sagt seg villig til å forhandle frem en avtale med kommunen om utbytting av kjøretøy 

jevnlig eller ved behov som er tilnærmet lik de vilkår man overtar bilene for denne gangen. 

 

Utfra det ovenstående anbefaler rådmannen følgende oppsett for biler beregnet på transport av brannutstyr og 

syketransport i øyrekka (Mausund og Sula): 

 

1. Kommunen anskaffer og eier bilene. Kommunen kjøper bilene fra Helseforetaket som vil 

utstyre bilene med basisutrustning nødvendig for formålet. 

2. Grendelaget drifter og vedlikeholder bilene mot et årlig driftstilskudd fra kommunen. 

3. Ansvarsforsikring av personell ivaretas av grendelaget. 

4. Helseforetaket leier bilene ved behov for pasienttransport og betaler et avtalt vederlag per 

tur til Frøya kommune. Gjeldende sats for vederlag per tur, fastsettes i en egen avtale 

mellom eier og leier. 

En slik samhandling mellom kommunen, helseforetak og frivilligheten vil bygge for en ytterligere forsterkning 

av samhandling og gjensidige tillit og respekt på tvers av forvaltningsnivå - til det beste for bruker og 

fremtidige ressurser.  

 

 

Forhold til overordna planverk: 

Samfunnsdelen kommuneplan: 

Frøya er et godt sted å leve 

Frøya har god infrastruktur og kommunikasjon. 

Frøya er et trygt sted å leve. 

Frøya har et kompetansesamfunn preget av 

samhandling mellom næringsliv, det offentlige 

og frivilligheten. 

 

 

Økonomiske konsekvenser: 

Allerede behandlet. 

 

Budsjettpost/kontostreng: 

Debet kontostreng/beløp 

Kredit kontostreng/beløp 

 

 

Ny saldo på den konto som blir belastet: 
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/ Kommunestyret  

 

LIK PRAKSIS - RUSKONTAKTARBEID FOR UNGDOM I TRØNDELAG  

 

 

Forslag til vedtak: 

 

1. Frøya kommune deltar i prosjektet «Lik praksis – ruskontraktsarbeid for ungdom i 

Trøndelag». 

2. Frøya kommune dekker innkjøp av hurtigtester til bruk i ruskontraktsarbeidet. 

3. Frøya kommune dekker egenandelen til medisinske tester inntil frikortgrensen for 

ungdommer som inngår ruskontrakt. Dette gjelder alle ungdommer som har 

folkeregistrert adresse i kommunen. 

4. Frøya kommune forplikter seg til en tverrfaglig oppfølging av ungdommer som inngår 

ruskontrakt. Dette omfatter også samhandling med fylkets videregående skoler og 

ungdommens hjemkommune. 

5. For 2018 dekkes utgiften gjennom rammeområde rådmann, og for 2019 og 

langtidsperioden legges utgiften (kr 20 000) inn i rammen til helse og mestring. 

 

 

Vedlegg: 

 

Prosjektgruppas anbefalinger og styringsgruppas beslutninger «Lik praksis – ruskontraktsarbeid for ungdom i 

Trøndelag» 

 

Øvrige dokumenter (ikke vedlagt): 

 

 

Saksopplysninger:   

Den 01.04.2017 startet konfliktrådet i Trøndelag, avdeling Steinkjer, et nytt prosjekt med midler fra 

Fylkesmannen i Nord-Trøndelag. Målet var å skape en lik standard vedrørende ruskontrakts-arbeidet som 

gjøres med ungdom mellom 15 og 18 år. Innfallsvinkelen er ungdom som har fått en påtaleunnlatelse med 

vilkår om ruskontrakt eller en ungdom som har ruskontrakt som tiltak i ungdomsoppfølging 

(straffegjennomføring som administreres av konfliktrådet). Etter sammenslåingen av Nord- og Sør-Trøndelag 

ble prosjektet vedtatt å favne hele fylket.  

Prosjektets hovedmandat er å få like rutiner innen: 

1. Hvilket skjema som blir brukt når ruskontrakten inngås og hvem som er ansvarlig for å skrive 

denne. 

2. Like rutiner vedrørende rustesting, hvem som har ansvar for disse og hvor de skjer. 

3. Avklaring vedrørende økonomi – vi ønsker ikke at det er ungdom som skal belastes dette 

økonomisk og prøvene skal være juridisk etterprøvbare. 

4. Avklare hvem som tar ansvar for oppfølgingssamtalene i ruskontraktene. 
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5. Avklare rutiner i forhold til bruddhåndtering. 

6. Hasjavvenning som tiltak i oppfølgingssamtalene. 

7. Avklare hvem som tar ansvar for oppfølging videre etter kontraktens slutt, dersom det er et 

videre oppfølgingsbehov. 
Prosjektet ønsker å avklare hvilke roller politi, kommune og helsepersonell skal ha i de ulike delene ved 

ruskontrakts-arbeidet. Malen prosjektet rigges fra, er den såkalte Verdalsmodellen.   

Prosjektgruppen har jobbet frem anbefalinger på følgende seks områder: 

1. Straffeutmåling 

2. Informasjon om ruskontrakt og samtykkeerklæring 

3. Felles mal for ruskontrakt 

4. Testing 

5. Brudd  

6. Tverrfaglig samarbeid. 
Viser til vedlegget for prosjektgruppas innstilling og styringsgruppens beslutninger/kommentarer for hvert av 

områdene. 

 
For kommuner som ønsker å delta i prosjektet må følgende momenter avklares politisk: 

1. Ønsker kommunen å delta i prosjektet? 

2. Ønsker kommunen å bidra med økonomisk støtte til egenandel inntil frikort for de ungdommer 

som inngår i prosjektet? 

3. Ønsker kommunen å delta tverrfaglig i oppfølgingen av ungdommer under ruskontrakt? 
Kommunestyret ble orientert om prosjektet fra prosjektleder Jonny Bäckström i møtet 03.09.18.  

 

 

Vurdering: 

Rådmannen v/Forum helsefremming/SLT har vurdert prosjektet og innstiller på at Frøya kommune deltar i 

«Lik praksis – ruskontrakts-arbeid for ungdom i Trøndelag».  

Det har inntil nå vært politiets oppgave å følge opp disse ungdommene med samtaler, noe man ser som en 

ulempe for ungdommen som har sagt ja til ruskontrakt. Dette kommer av politiets beredskapsplikt og 

påfølgende reduserte regularitet på planlagte avtaler. Rusarbeidet krever tett oppfølging og tydelige rutiner og 

avtaler for å lykkes. Kommunens deltakelse vil sikre en bedre stabilitet i dette arbeidet.  

 

Det har i tillegg vært sprik i tilnærmingen til hvem, hvor og når for rusarbeid og testing, og rådmannen anser 

at dette prosjektet kan være med å tydeliggjøre ansvar og rutiner. I tillegg vil dette gi en bedre oppfølging av 

ungdommer som trenger hjelp til å komme seg ut av en vanskelig situasjon. 

Lik praksis i kommuner i Trøndelag vil også gjøre tilbudet for ungdommen forutsigbar og lik uavhengig av 

bostedskommune. Dette er viktig for Frøya som har mange hybelboere fra andre kommuner, men som også har 

mange av egne ungdommer i andre kommuner.  

Dersom ungdommer på ruskontrakt har bosted Frøya, men er folke-registrert i en annen kommune, er det den 

kommunen vedkommende er folke-registrert i som står for kostandene knyttet til egenandeler og tester. På lik 

linje vil Frøya kommune være økonomisk ansvarlig for egne ungdommer bosatt i andre kommuner. 

 

Prosjektet har konsentrert arbeidet omkring aldersgruppen 15-18 år. Hver kommune står imidlertid fritt til å 

utvide grensene for hvilke aldersgrupper som skal motta dette tilbudet i prosjektperioden. Forum 

helsefremming/SLT har diskutert dette og ser for seg en noe bredere tilnærming (inntil 24 år). Dette vil 

imidlertid diskuteres videre, også sammen med Ungdomskontakt og prosjektansvarlig for fylket. 

 

All rustesting vil for Frøya kommune foregå ved Frøya legekontor. Her foreligger det allerede gode rutiner og 

prosedyrer for slik testing. 

 

Frøya kommune har mottatt prosjektmidler til Ungdomskontakt, som vil være en vesentlig bidragsyter inn i 

ruskontrakts-arbeidet og koordineringen/riggingen av dette arbeidet.  

 

 

Forhold til overordna planverk: 
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Alle innbyggere på Frøya har like muligheter til en meningsfull hverdag med høy livskvalitet, uavhengig av 

sosial og kulturell bakgrunn.  

Frøya som samfunn tenker folkehelse i alt vi gjør. 

Frøya er et trygt sted å leve. 

 

 

Økonomiske konsekvenser: 

Egenandelstaket for 2018 er på 2 258 kroner. Det er vanskelig å anslå antall ungdommer som vil komme inn 

under ordningen. Utfra dagens tall kan man anslå en utgift på om lag 20 000. I tillegg kommer ansattressurs til 

oppfølgingssamtaler og koordinering. 

 

 

Tiltaket foreslås finansiert slik: 

 

For 2018 dekkes utgiften gjennom rammeområde rådmann, og for 2019 og langtidsperioden 

legges utgiften (kr 20 000) inn i rammen til helse og mestring. 
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/ Kommunestyret  

 

FELLES RENOVASJONSFORSKRIFT  

 

 

Forslag til vedtak: 

 

1. Med hjemmel i lov av 13.mars 1981 nr. 6 om vern mot forurensninger og avfall 

(fourensningsloven) vedtar Frøya kommunestyre forslag til felles kommunal forskrift om 

renovasjon av husholdningsavfall og avfallsgebyr, dat. 23.04.18. 

2. Kommunestyret delegerer sin forvaltningsmyndighet etter bestemmelsene i § 5-1 til HAMOS 

Forvaltning IKS. 

3. HAMOS Forvaltning IKS sørger for å kunngjøre forskriften etter forvaltningslovens regler når 

samtlige eierkommuner har vedtatt de nye renovasjonforskriftene.  

 

 

Vedlegg: 

 

Brev fra HAMOS Forvaltning IKS av 27.05.18 

Forslag til ny felles renovasjonsforskrift, dat. 23.04.18    

 

Saksopplysninger:   

 

Saken gjelder ny felles kommunal forskrift om renovasjon av husholdningsavfall og avfallsgebyr for HAMOS-

kommunene, og dvs. kommunene Meldal, Skaun, Hitra, Frøya Agdenes, Hemne og Snillfjord. 

 

Saken er opplyst i vedlagte brev fra HAMOS Forvaltning IKS av 27.05.18. 

De viktigste endringene er opplistet i brevet. 

 

Forslag til revidert renovasjonsforskrift har vært ut på høring. 

 

Det opplyses at forslaget er utarbeidet med fokus på å sikre en bærekraftig avfallshåndtering i alle ledd hvor en 

søker å nå nasjonale og lokale målsettinger.  Videre ønskes det å få på plass en moderne renovasjonsforskrift, 

med en oversiktlig struktur og vekt på forenkling.  

 

Nye tilbud som tilrettelegger for økt ombruk og gjenvinning forankres i forskriften.  Forslaget legger opp til 

økte muligheter for individuelle tilpasninger, bl.a. gjennom innføring av nytt miniabonnement der abonnenten 

kan velge sjeldnere tømmefrekvens.          

 

Renovasjonsforskriften omfatter alle registrerte bebygde grunneiendommer hvor det oppstår 

husholdningsavfall, herunder også hytter og fritidshus.  Det er for fritidsabonnenter lagt opp til å differensiere 

tilbudet etter blant annet beliggenhet og tilgjengelighet. 

 

Kap. 4 – Kommunalt samtykke til innsamling av husholdningsavfall, er nytt og tydeliggjør kommunens ansvar. 
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HAMOS Forvaltning IKS skal i henhold til selskapets vedtekter ha lik pris for samme tjeneste i alle 

eierkommunene.  Forutsetningen for et slikt felles selvkostregnskap og like renovasjonsgebyrer, er at 

eierkommunene har likelydende renovasjonsforskrifter.  Av den grunn ber selskapet om at hvert enkelt 

kommunestyre slutter seg til og vedtar forslaget til likelydende vedtak. 
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/ Kommunestyret  

 

SØR-FOSEN INTERKOMMUNALE FEIERVESEN - NAVNEENDRING OG 

VEDTEKTSENDRINGER  

 

 

Forslag til vedtak: 

 

1. Frøya kommunestyre vedtar å endre navnet fra «Sør-Fosen interkommunale feiervesen» til 

«Sør-Fosen interkommunale feiervesen og forebyggende brannvern». 

2. Frøya kommunestyre vedtar nye vedtekter for Sør-Fosen interkommunale feiervesen og 

forebyggende brannvern i tråd med vedlagte reviderte forslag.  

 

 

Vedlegg: 

 

1. Vedtekter vedtatt 26.05.2011 

2. Forslag til reviderte vedtekter 

 

    

Saksopplysninger:   

 

Det er behov for navneendring og vedtektsendringer for Sør-Fosen interkommunale feiervesen.   

 

En bakgrunn er pkt. 1 i kommunestyrevedtak 26.02.15 i sak 20/15: 

  
 

Pkt. 1 i ovennevnte vedtak medførte at brannforebyggende brannvernarbeid inkl. tilsyn med særskilte 

brannobjekt ble en ny oppgave for Sør-Fosen interkommunale feiervesen.  En annen tilleggsoppgave som har 

kommet, gjelder feiing da det har blitt krav om feiing også av fritidsboliger. 

 

Selskapet ble opprettet i 2004 med formål behovsrettet feiing samt boligtilsyn og informasjonsarbeid knyttet til 

dette, og det ble i den forbindelse vedtatt vedtekter for selskapet.  Deltakere i samarbeidet er Frøya kommune og 

Hitra kommune, og virksomhetens forretningskontor er i Hitra kommune.  Ved oppstarten var det forutsatt at 

Snillfjord kommune også skulle delta i samarbeidet, men de vedtok å ikke delta.  Vedtektene ble som en følge 

av dette endret ved vedtak i Frøya og Hitra kommunestyrer i 2009.  En ny endring kom i 2011 da vedtektenes 

pkt. 5, første avsnitt endres til: 



Saknr: 49/18 

«Virksomhetens styre skal bestå av de to kommunenes brannsjefer med kommunenes varabrannsjefer som 

personlige varamedlemmer.» 

En av hovedbegrunnelsene for denne endringen, var å få gjennomført nødvendige styremøter da rådmennenes 

møtekalendere var rimelige fulle. 

 

For å få effektuert bestillingene fra kommunestyrene i Frøya og Hitra, ovennevnte vedtak i sak 20/15 i Frøya 

kommunestyre, har administrasjonene nedsatt en arbeidsgruppe bestående av rådmenn, brannsjefer, 

varabrannsjefer og tillitsvalgte.  I møte 13.06.18 ble følgende bestilling vedrørende vedtektsendringer med 

ansvar for oppfølging lagt til brannsjefen på Hitra: 

Det ble foretatt en gjennomgang av vedtektene for det interkommunale selskapet. Hovedelementer: 

- Endret navn til Sør-Fosen interkommunale feier og forebyggende brannvern  

- Ny styresammensetting: Rådmenn, brannsjefer og en ansatte representant, med ass. 

Rådmenn, varabrannsjefer som personlige vararepresentanter. 

- Krav om årsmelding føres inn i vedtektenes pkt. 6 

- Vertskapskommune – Hitra kommune 

- Styreleder brannsjefen på Frøya 

- Daglig leder brannsjefen på Hitra 

 

Vedtektene endres, sendes over til alle deltakere for godkjenning før fremleggelse av sak i hver 
enkelt kommune. 
 
Forslag til vedtektsendringer har vært oversendt arbeidsgruppas medlemmer.  Merknader har ikke kommet inn. 

 

Forslaget i forhold til eksisterende vedtekter refererer seg til følgende: 

- Navneendring til Sør-Fosen interkommunale feiervesen og forebyggende brannvern 

- Styrets sammensetning 

- Brannsjefen på Frøya skal være styrets leder. 

- Krav om at det utarbeides årsmelding har kommet inn under pkt. 6 

- Det har kommet inn et nytt pkt., pkt. 8, Bruk av pålegg, forbud mot bruk jfr. 37, samt bruk av 

tvangsmulkt § 39. 

- I pkt. 14 om voldgift er fylkesmannen i Sør-Trøndelag endret til fylkesmannen i Trøndelag 

   

Grunnlaget som brukes for at styreleder skal være brannsjefen på Frøya, er at tjenestens utførelse er lagt til 

Hitra kommune.  

 

Etter ovennevnte arbeidsgruppemøte 13.06.18 er det kommet fram at brannsjefen på Hitra ikke skal være 

daglig leder.  Begrunnelsen for dette er at i og med at brannsjefene har en plass i styret, kan ikke brannsjefene 

inneha stilling som selskapets daglige leder.       

 

Vurdering: 

 

Det er viktig å ha vedtekter som fanger også opp brannforebyggende brannvernarbeid inkl. tilsyn med særskilte 

brannobjekt, jf. pkt. 1 i kommunestyrevedtak av 26.02.15. 

 

Utvidelse av styrets sammensetning slik det er foreslått, gir muligheter for å styrke virksomheten gjennom at 

flere viktige aktører får innflytelse og kan ta tak i saker og ting for å få til nødvendige forbedringer.   

 

Det kan nevnes at da det i 2016 ble utredet en sammenslåing av brann- og redningstjenesten i Frøya kommune 

med TBRT, Trøndelag brann- og redningstjeneste, kom fram at det forebyggende arbeidet hadde avvik på 

planlegging, gjennomføring og kompetanse.  For feietjenesten ble nevnt bl.a. ikke tilstrekkelig kapasitet ut i fra 

behov for feiing og tilsyn. 

 

Kravet om årsmelding er bra da det gir rapportering.           
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/ Kommunestyret 27.09.2018 

 

OPPGRADERING VANNLEDNINGSANLEGG BREMNESTUVA 2018. TILLEGGSBEVILGNING.  

 

 

Forslag til vedtak: 

 

Frøya kommune vedtar en tilleggsbevilgning på 4 mill. for fullføring av prosjektet 556002-Oppgradering 

vannledningsanlegg Bremnestuva. 

Midlene tas fra prosjektet 551376-Bremnestuva Høydebasseng. Beholdning pr. 13.09.18 er                            

kr. 23.581.550,-. Tilsvarende beløp - 4 mill. - gis som ekstrabevilgning til dette prosjektet i budsjett for 

2019. 

 

Vedlegg: 

 

Situasjonskart H101 og H102 

 

Øvrige dokumenter (ikke vedlagt): 

    

18/1878-4 Anbudsdokumenter entreprise 

18/1878-7 Melding om delegert vedtak-Oppgradering vannledningsanlegg Bremnestuva -Innstiling 

entreprenør 

    

    

    

   

    

Saksopplysninger:   

 

I forbindelse med etableringen av nye høydebasseng på Bremnestuva fremkom et behov for oppgradering av 

vannforsyningsledningene mellom Kjerkdalsvatnet VBA og høydebassengene og videre ned til ventilhuset i 

Sandvika hvor direkteledningen til Nordskaget Næringspark er tilknyttet. Tiltaket, som enkelt sagt består i å 

legge en ny vannledning som skal komplettere den eksisterende, er en absolutt nødvendighet for å sikre 

fremtidig vannforsyningen til Nordskaget Næringspark og øvrige abonnenter som betjenes via Bremnestuva 

høydebasseng.  

Etablering av ny trykkøkningsstasjon på Nordskaget næringspark, som er nødvendig for at bedriftene på 

næringsparken, Nutrimar og Innovamar, skal kunne forsynes med vann med nødvendig trykk, medfører høyere 

vannforbruk enn i dag samtidig som dagens forbruk er helt i grenseland for hva som er fysisk mulig å levere 

med den dimensjonen eksisterende forsyningsledningen har. Trykkøkningsstasjonen alene genererer derfor et 

behov for økt forsyningskapasitet. I tillegg viser beregninger at eksisterende vannledning ikke greier å fylle nye 
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høydebasseng under normal bruk, og da er vitsen med nye og større basseng borte. 

 

Kostnadene med dette tiltaket ble estimert til ca. 2.5 mill. i investeringsbudsjettet for 2018. Ved anbudsåpning 

av entreprisen viste det seg at kostnadene blir vesentlig større da tiltaket er mye mere komplekst enn først 

antatt. Nytt kostnadsoverslag viser at totalkostnadene vil bli ca. 6.5 mill..  

 

Deler av tiltaket er allerede igangsatt i egen regi og planen er at entreprenørarbeidene skal være avsluttet tidlig 

i 2019. Det er derfor viktig at entreprenøren kan komme i gang med sine arbeider så raskt som overhode mulig. 

 

Vurdering: 

 

Med bakgrunn i tiltakets viktighet og nødvendighet for vannforsyningen til store deler av vannverkets 

abonnenter samt Nordskaget næringspark, vil det være av avgjørende betydning at tiltaket blir tilført en ekstra 

bevilgning på 4 mill. slik at tiltaket kan gjennomføres som planlagt. Rådmannen foreslår at disse midlene tas 

fra prosjektet «551376-Bremnestuva Høydebasseng» hvor det er midler tilgjengelige som følge av at dette 

prosjektet er forsinket. Disse 4 mill. tilbakeføres ved at det blir lagt inn i investeringsbudsjettet for 2019. 
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ORIENTERING/SPØRRERUNDE  

 

 

Referat SU  

Orientering § 9a 

Ukerapporter på rammeområdene 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Saksbehandler:  Siv-Tove Skarshaug Arkiv: 033  

Arkivsaksnr.: 18/2685    

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 

Hovedutvalg for drift 

 

GODKJENNING AV PROTOKOLL FRA MØTE 21.08.18  

 

 

Forslag til vedtak: 

Protokoll fra møte 21.08.18 godkjennes som framlagt. 

 

 

Vedlegg: 

 

Protokoll fra møte 21.08.18 
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Saksbehandler:  Siv-Tove Skarshaug Arkiv: 033  

Arkivsaksnr.: 18/2620    
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Hovedutvalg for drift 

 

REFERASTSAK  

 

 

Forslag til vedtak: 

Referatet tas til orientering. 

 

 

Vedlegg: 

 

Informasjon om situasjonen omkring fastlegeordningen 

 

 

 

 

 



 

 

Fra Fastleger i Frøya kommune 

Til Frøya kommune ved Rådmann 

 

Informasjon om situasjonen omkring fastlegeordningen 

Som følge av en stadig økt oppgavetilførsel over flere år har arbeidspresset blitt så stort at det er stadig 
vanskeligere å ivareta alle de oppgaver som naturlig følger av fastlegerollen.  

Vi som fastleger i Frøya kommune føler oss heldige som har en forståelsesfull kommune som lytter til 
oss og tilrettelegger for at vi skal få en best mulig arbeidshverdag, jamfør rammeavtalen ASA 4310 

punkt 6.1. Dette viser dere blant annet gjennom en nyopprettet hjemmel, som forventes blir besatt 

innen kort tid, noe som gjør at noen av oss får avlastning med reduksjon i listestørrelse samt at det blir 

flere å dele vaktbelastningen på. 

Over tid har vår arbeidssituasjon blitt lagt under stadig sterkere press. Vi er over tid jevnlig blitt tilført 

nye og til dels omfattende oppgaver, og flere av pasientene trenger mer intensiv, sammensatt og 
langvarig oppfølgning enn tidligere. Hverdagen kan tidvis oppleves som et stadig jag fra 

samarbeidspartnere og pasienter som vil ha en liten bit av tiden vår. Økt forventning om deltakelser i 

blant annet tverrfaglige samarbeidsmøter, dialogmøter med NAV, prosjekter i kommunen, attestarbeid 
og erklæringer til for eksempel arbeidsgivere, forsikringsselskap og skoleungdom gjør at mer av 

arbeidstiden har blitt flyttet bort fra direkte pasientrettet arbeid. Dette medfører 

prioriteringsutfordringer og et tidspress som gjør at en stadig springer fortere og arbeidsdagen strekker 

seg utover normal arbeidstid og gjør beslag på både kvelder og helg. I tillegg gjør 
legevaktbelastningen at en normal arbeidsuke kan være langt utover 40 timer. 

Vi vil med dette informere dere om at det er bred enighet blant fastlegene over hele landet at noe må 
gjøres med fastlegeordningen for at den skal overleve.  Vi er beredt til å følge Den Norske 

Legeforening i eventuelle tiltak og aksjoner som kommer fra sentralt hold i håp om at våre politikere 

innser at dette haster.  

 

Med vennlig hilsen 

 

Astrid Schjelvaag, Tillitsvalgt for Frøya legeforening, på vegne av: 

Eli Crozier, Steven Crozier, Marcin Lapinski, Letitia Lucas Bernal (fastlegevikar), Uliana Wassæther 
(fastlege fra 01.09.2018) og Astrid Schjelvaag  

 

Kopi:  Kommuneoverlege Ingrid Kristiansen 

 Den norske legeforening 

  



 

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Saksbehandler:  Berit Gulbrandsen Arkiv: F00  

Arkivsaksnr.: 18/2661  Unntatt offentlighet  

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 

Hovedutvalg for drift 

 

RESSURSKREVENDE BRUKERE (NYE) INNENFOR BO, -AKTIVITET OG 

MILJØTJENSTE  

 

Forslag til vedtak: 

 

Hovedutvalget tar informasjonen om 2 nye ressurskrevene brukere til orientering.  

Økte utgifter som følge av nye brukere dekkes for 2018 innenfor rammeområdet helse og 

mestring. Eventuelt kan fond for ressurskrevene brukere brukes. Økte behov for 2019 og 

planperioden legges inn budsjett og økonomiplan for 2019-2022. 

 

 

 

Saksopplysninger:   

 

Saken sendes ut i egen kodebeskyttet mail. 

 

Vurdering: 

 

Rådmann innstiller på at HFD tar saken til orientering. Brukerene er allerede mottakere av 

tjenester, og økte driftsutgifter søkes dekt innenfor rammen til helse og mestring. Eventuelt 

kan fond for ressurskrevene brukere brukes, dersom en ser at det er behov for dette. 

 

Økte behov for 2019 og planperioden legges inn budsjett og økonomiplan for 2019-2022. 

 

 

 

 



 

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Saksbehandler:  Mona Perline Åsen Arkiv: 430  

Arkivsaksnr.: 18/2666    

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 

Hovedutvalg for drift 

 

SØKNAD OM DISPENSASJON FRA UTDANNINGSKRAVET NORDSKAG 

OPPVEKSTSENTER AVD. BARNEHAGE 

 

 

Vedtak: 

Forslag til vedtak: 

 

1. Hovedutvalg for drift innvilger dispensajon fra norm forpedagigisk bemanning for 

Marlene Greiff f. 06.05.95 for perioden 01.09.18 – 31.08.19  

 

 

 

Vedlegg: 

SØKNAD OM DISPENSASJON FRA UTDANNINGSKRAVET NORDSKAG 

OPPVEKSTSENTER AVD. BARNEHAGE 

  

 

Saksopplysninger: 

Nordskag oppvekstsenter søker om dispensasjon fra utdanningskravet for pedagogiske 

bemanning i tidsrommet 01.09.18 – 01.07.21. Stillingene har vært utlyst i henhold til 

kommunens krav. 

 

Marlene Greiff er under utdanning som barnehagelæerer og vil etter planen være ferdig 

utdannet våren 2021.  

 

Ut fra «forskrift om pedagogisk bemanning og dispensasjon i barnehager» kan kommune 

innvilge dispenasjon fra norm for pedagogsik bemanning  og utdanningskravet for inntil et år 

av gangen. 

 

Forskrift om pedagogisk bemanning og dispensasjon i barnehager  

§ 1.Norm for pedagogisk bemanning  

 

Barnehagen skal ha en forsvarlig pedagogisk bemanning.  

 

Barnehagen skal ha minst én pedagogisk leder per syv barn under tre år og én 

pedagogisk leder per 14 barn over tre år. Ett barn til utløser krav om en ny fulltidsstilling som 

pedagogisk leder. Barn regnes for å være over tre år fra og med august det året de fyller tre 

år.  



 

Styrerens tid til administrasjon og ledelse skal ikke inngå i beregningen av normen for 

pedagogisk bemanning.  

 

I barnehager der over halvparten av barna har avtalt kortere oppholdstid enn seks 

timer per dag, skal omregnede heltidsplasser legges til grunn i beregningen av normen for 

pedagogisk bemanning etter andre ledd.  

 

§ 2.Midlertidig dispensasjon fra norm for pedagogisk bemanning  

 

Kommunen kan innvilge dispensasjon fra § 1 for inntil ett år om gangen dersom 

særlige hensyn tilsier det og barnehageeier søker om dispensasjon. Barnehageeier skal legge 

ved uttalelse fra barnehagens samarbeidsutvalg i søknaden. 

 

§ 3. Midlertidig dispensasjon fra utdanningskravet og kravet om norskferdigheter  

 

Kommunen kan innvilge dispensasjon fra utdanningskravet for styrer og pedagogisk 

leder for inntil ett år om gangen, dersom barnehageeier søker om det, stillingen det søkes 

dispensasjon for har vært offentlig utlyst og det ikke har meldt seg kvalifisert søker.  

 

Kommunen kan innvilge dispensasjon fra kravet om norskferdigheter for personer med 

utenlandske yrkeskvalifikasjoner som styrer eller pedagogisk leder, dersom barnehageeier 

søker om det, stillingen det søkes dispensasjon for har vært offentlig utlyst og det ikke har 

meldt seg kvalifisert søker.  

 

Dispensasjon gjelder den personen det søkes dispensasjon for og til en bestemt stilling 

i en bestemt barnehage. 

 

Vurdering: 

Søknaden kan ikke imøtekommes i sin helhet da kommunen ikke har anledning til å innvilge 

dispensasjon for mer enn et år av gangen. 

Frøya kommune har ingen innvendinger i forhold til å innvilge dispensasjon norm for 

pedagogisk bemanning for Marlene Greiff f. 06.05.95 

 

 

 

 





 

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Saksbehandler:  Mona Perline Åsen Arkiv: 430  

Arkivsaksnr.: 18/2484    

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 

Hovedutvalg for drift 

 

SØKNAD OM DISPENSASJON FRA UTDANNINGSKRAVET NABEITA 

OPPVEKSTSENTER, AVDELING BARNEHAGE 

 

 

Vedtak: 

Forslag til vedtak: 

 

  

1. Hovedutvalg for drift innvilger dispensajon fra norm forpedagigisk bemanning 

for Liss Rasmussen f. 02.03.67 for perioden 14.08.18 – 14.08.19  

2. Videre deispensajon kan ikke påregnes. Nabeita oppvekstsenter, avdeling 

barnehage bes å stimulere til kompetanseheving blant sine ansatte. 

 

 

 

 

Vedlegg: 

SØKNAD OM DISPENSASJON FRA UTDANNINGSKRAVET NABEITA 

OPPVEKSTSENTER, AVDELING BARNEHAGE 

 

 

Saksopplysninger:   
 

Nabeita oppvekstsenter søker om dispensasjon fra utdanningskravet for pedagogiske 

bemanning i tidsrommet 14.08.18 – 14.08.19. Stillingene har vært utlyst i henhold til 

kommunens krav.  

 

Ut fra «forskrift om pedagogisk bemanning og dispensasjon i barnehager» kan kommune 

innvilge dispenasjon fra norm for pedagogsik bemanning for inntil et år av gangen.  

 

Forskrift om pedagogisk bemanning og dispensasjon i barnehager  

§ 1.Norm for pedagogisk bemanning 

Barnehagen skal ha en forsvarlig pedagogisk bemanning. 

Barnehagen skal ha minst én pedagogisk leder per syv barn under tre år og én 

pedagogisk leder per 14 barn over tre år. Ett barn til utløser krav om en ny fulltidsstilling som 



pedagogisk leder. Barn regnes for å være over tre år fra og med august det året de fyller tre 

år. 

Styrerens tid til administrasjon og ledelse skal ikke inngå i beregningen av normen for 

pedagogisk bemanning. 

I barnehager der over halvparten av barna har avtalt kortere oppholdstid enn seks timer 

per dag, skal omregnede heltidsplasser legges til grunn i beregningen av normen for 

pedagogisk bemanning etter andre ledd. 

 

§ 2.Midlertidig dispensasjon fra norm for pedagogisk bemanning 

Kommunen kan innvilge dispensasjon fra § 1 for inntil ett år om gangen dersom særlige 

hensyn tilsier det og barnehageeier søker om dispensasjon. Barnehageeier skal legge ved 

uttalelse fra barnehagens samarbeidsutvalg i søknaden. 

 

Vurdering:  

Frøya kommune har ingen innvendinger i forhold til å innvilge dispensasjon norm for 

pedagogisk bemanning for Liss Rasmussen f. 02.03.67 

 

 

 

 

 



FRØYA KOMMUNE
Kraft og mangfald

Søknadsskjema for midlertidig dispensasjon frå norm for pedagogisk
bemanning og midlertidig dispensasjon frå utdanningskravet

Barnehagens navn: ^J <;^<b^C4^ C?(3^) ^^t^c^jhf'
Adresse: ^^rrb^U U^C^- (3
Søknaden gjelder pédagdgisk leder: styrer:

Gjelder frå dato: /^/ g - l ̂ - til dato: t^-^
Stillingsstørrelse: -(^) 7^
Søknaden gjelder:

dispensasjon § 2 i forskrift om pedagogisk bemanning og dispensasjon i
barnehager, midlertidig dispensasjon frå norm for pedagogisk bemanning

Midlertidig dispensasjon § 3 i forskrift om pedagogisk bemanning og dispensasjon i
barnehager, midlertidig dispensasjon frå utdanningskravet

Søknaden gjelder for et år av gangen etter at stillingen har vært offentlig utlyst 2 ganger,
og det ikke har meldt seg kvalifisert søkere.

Stillingen har vært utlyst i følgende aviser/ hjemmeside /internett med mer:

JolzS v^^-C < ^^
'^r^c ̂ . A^C^ »^^^/ ^c^^^u<- ^^/ ^^^^u^ / t^A^. ^Uuc^

på søker på den det søkes for: Lt^< ̂ ^f^i^>^ ^^ Født: Oc^'^^ k>-tNavn

Utdannelse: {^<!u^ . -<2] Lu^^wJ ̂ r^^j-

Praksis: a^^. 'M^-c 6^^^4f^^ Jc^^ Ol-^(- ?^(-L-
-ft^: .^^t(f^ t]^-8 ?l

Ved midlertidige dispensasjoner skal personen det søkes for ha regelmessig pedagogisk veiledning.

Navn på føreskolelærer, som har fått delegert veiledningsansvaret:

f^iA^if LJciUuy>^-^ /C'.?yi-^%/ ^Å^D^te?

/^k'^ ^Y^
Sted, dato

7t^1^^5l /^y^lÅ / \JQ^L
/reri

Søknaden sendes til Frøya kommune v/ kommunalsjef

Godkjenningsmyndighet for dispensasjonssøknader er Hovedutvalg for drift



 

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Saksbehandler:  Ingrid Kristiansen Arkiv: G00  

Arkivsaksnr.: 18/80    

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 

Hovedutvalg for drift 

Kommunestyret 

 

BILER TIL TRANSPORT AV BRANNUTSTYR OG SYKETRANSPORT I 

ØYREKKA PILOTPROSJEKT  I FRØYA KOMMUNE 2018 

 

 

Forslag til vedtak: 

 
1. Frøya kommune godkjenner fremlagte samarbeidsavtale som regulerer eierskap, drift og 

bemanning av biler til transport av brannutstyr og syketransport i øyrekka. 

2. Rådmannen kan iverksette anskaffelser og avtaler jfr. vedtak i KST 010318. 

 

 

 

 

Vedlegg: 

Uttalelse Øyrådet 

Avtale Mausund taxi 

Forslag samarbeidsavtale 

Vedtak sak 22/18 

 

 

 

Saksopplysninger:   

Viser til sak 22/18 behandlet i KST 010318. Her beskrives bakgrunnen for anskaffelse av biler 

som skal brukes til transport av brannutstyr og syketransport. 

Arbeidsgruppen ble supplert med politiske representanter fra posisjon og opposisjon.  

 

Det har vært jobbet med flere momenter siden vedtaket i KST: 

1. De ulike alternativ for eierskap 

a. Helseforetaket 

i. Røst; ca 450 fastboende. Egen flyplass og legekontor. 

Nordlandssykehuset har en utrangert bil, driftes av en privat 

lokalperson som lønnes av Nordlandssykehuset. Fra hjem til 

legekontor, til flyplass. 



ii. Helgelandssykehuset, Mosjøen: utplasserte nyere utrangerte 

ambulanser, inngått avtaler med lokale drosjeeiere som får betalt for 

beredskap samt per tur. Bilen eies av helseforetaket. 

b. Frøya kommune 

i. Ulemper: Uforutsette utgifter jfr. brukte biler. Prinsipielt utfordrende 

da man beveger seg inn på syketransport som i hovedsak er et sentralt 

ansvar. Kommunen har imidlertid også et ansvar for helseberedskap og 

ivaretakelse av pasienter i egen kommune jfr. helselovgivningen.  

ii. Fordeler: Eget eierskap åpner for en bredere bruk av bilen (teknisk, 

helse og omsorg) og sikrer egnet transportmulighet for brannutstyr. Jfr. 

ROS-rapport innen brann bør depotene i øyrekka beholdes og 

utbedres. Det har vært uttrykt et behov fra teknisk avdeling v/brann om 

manglende transportmulighet av brannutstyr. 

c. Grendelaget 

i. Viser til uttalelse fra Øyrådet. 

 

2. De ulike alternativer for drift 

a. Helseforetaket 

i. Lav oppdragsmengde og utfordrende geografisk avstand fra kjøretøy. 

Vanskelig ift. vedlikehold som bør være stedlig. Helseforetaket vil ikke 

bidra til driftstilskuddet, men vil bidra til driften gjennom enhetspris per 

tur/oppdrag. Prisen vil settes ut fra utgifter og produksjon, og utfra et 

formål om at ordningen blir bærekraftig for alle parter. 

b. Frøya kommune 

i. Bortsett fra lokalt brannmannskap, er det ingen kommunalt ansatte 

innenfor teknisk som bor på øyene.  

c. Grendelaget 

i. Sikrer stedlig vedlikehold og tilsyn av bilene. Øker eierskapet og bidrar 

til en opplevelse av å bidra til lokalsamfunnet. 

 

3. Ansvarsfordeling/forsikringsansvarlig dersom uforutsette ting oppstår 

Utfordrende moment da det ikke finnes liknende biler man kan se til.  

Det er kun ansatt personell som kan forsikres gjennom helseforetak eller kommune. I dette 

tilfellet vil det ikke være aktuelt med ansettelse av evt. sjåfører verken hos helseforetaket eller 

kommune. Grendelaget har her sagt seg villig til å bidra med frivillig innsats, på lik linje med 

Røde Kors og liknende organisasjoner og kan derfor forsikres som beskrevet på følgende 

side: http://www.frivillighetnorge.no/no/faq/drift_av_en_frivillig_organisasjon/#undefined 

 

Utredningen har derfor kommet til følgende forslag til løsning: 



a. Bil forsikres av eier 

b. Garasjer forsikres av eier 

c. Grendelaget forsikrer personell på linje med andre frivillige organisasjoner. 

Forsikringen skal omfatte mannskaper som er registrert som medlem i en 

organisasjon som inngår i den frivillige redningstjenesten og som kan bli 

engasjert av HRS/LRS/politiet i en redningsaksjon eller øvelse. 

 

4. Investeringsutgifter 

a. Helseforetaket 

Helseforetaket har utredet spørsmålet og kommet til at de ikke ønsker 

å eie biler til dette formålet. Dette grunngis i lav oppdragsmengde og 

stor geografisk avstand til utstyret. Helseforetaket ønsker til gjengjeld å 

la kjøper overta bilene for en redusert kostnad, og på den måten 

subsidiere investeringsutgiften for kjøper. I denne enhetsprisen vil bilen 

også bli utrustet med det utstyr som er nødvendig for formålet. 

b. Frøya kommune 

Det er i arbeidsgruppa uttrykt et sterkt ønske om at bilene skal eies av 

helseforetaket. Dette grunngis i en skepsis til oppgave og ansvarsflyt 

fra helseforetak til kommune. I tillegg kan man risikere uoversiktlige 

kostnader for vedlikehold ved overtakelse av brukte biler. 

c. Grendelaget 

Viser til uttalelse fra Øyrådet. 

 

 

Vurdering: 

 

Det finnes ingen klart sammenliknbare biler, så vidt arbeidsgruppen har klart å bringe på det 

rene. Dette er en bil som vil dekke flere forvaltningsnivå; kommune-brann/teknisk og 

helseforetak-pasienttransport. Andre kommuner som er sammenliknbare har en ren bil for 

tilbringertransport som eies og driftes av helseforetakene. De har i tillegg høyere 

innbyggertall. 

 

På signal fra politisk hold om at helseforetaket bør eie bilene, har Helseforetaket 

v/pasientreiser utredet dette og kommet til at de ikke har mulighet/ønske om å eie bil(er) i 

øyrekka. De anser at bruken vil være liten fra deres side, og ønsker ikke å eie på bakgrunn av 

dette. De grunngir det i tillegg i utfordrende geografisk avstand til utstyr. 

Frøya kommune v/brann har uttrykt et ønske om å fast tilgang til et kjøretøy med henger, som 

kan frakte brannutstyr. Dette gjelder spesielt for Mausund og Sula.  

Grendelagene bidrar med en betydelig egeninnsats i form av sjåfør-ressurs og gjennom å stille 

seg tilgjengelig på telefonliste. Viser for øvrig til uttalelse fra Øyrådet i Frøya kommune 

angående saken. 

 

Helseforetaket stiller seg positiv til å selge bilen til en symbolsk sum, samt betale per oppdrag 

rekvirert fra helseforetaket. I tillegg vil foretaket utruste bilene i henhold til formålet. Bilene 



vil utrustes tilnærmet lik Transportambulanse i henhold til NS-EN  1789 kategori A1. Det vil 

imidlertid være lokale tilpasninger. 

Helseforetaket har også sagt seg villig til å forhandle frem en avtale med kommunen om 

utbytting av kjøretøy jevnlig eller ved behov som er tilnærmet lik de vilkår man overtar bilene 

for denne gangen. 

 

Utfra det ovenstående anbefaler rådmannen følgende oppsett for biler beregnet på transport 

av brannutstyr og syketransport i øyrekka (Mausund og Sula): 

 
1. Kommunen anskaffer og eier bilene. Kommunen kjøper bilene fra Helseforetaket som vil 

utstyre bilene med basisutrustning nødvendig for formålet. 

2. Grendelaget drifter og vedlikeholder bilene mot et årlig driftstilskudd fra kommunen. 

3. Ansvarsforsikring av personell ivaretas av grendelaget. 

4. Helseforetaket leier bilene ved behov for pasienttransport og betaler et avtalt vederlag per 

tur til Frøya kommune. Gjeldende sats for vederlag per tur, fastsettes i en egen avtale 

mellom eier og leier. 

En slik samhandling mellom kommunen, helseforetak og frivilligheten vil bygge for en 

ytterligere forsterkning av samhandling og gjensidige tillit og respekt på tvers av 

forvaltningsnivå - til det beste for bruker og fremtidige ressurser.  

 

 

Forhold til overordna planverk: 

Samfunnsdelen kommuneplan: 

Frøya er et godt sted å leve 

Frøya har god infrastruktur og kommunikasjon. 

Frøya er et trygt sted å leve. 

Frøya har et kompetansesamfunn preget av 

samhandling mellom næringsliv, det offentlige 

og frivilligheten. 

 

 

Økonomiske konsekvenser: 

Allerede behandlet. 

 

Budsjettpost/kontostreng: 

Debet kontostreng/beløp 

Kredit kontostreng/beløp 

 

 

Ny saldo på den konto som blir belastet: 

 

 

 

 



   

Notat angående tilbringertransport i øyrekka. 
 

I møte angående veien videre for tilbringertransporten i øyrekka 25.06.18, frambragte undertegnede 

på vegne av Frøya øyråd sine synspunkter på hvordan prosessen med Hvite biler har vært så lang og 

veien videre. På bakgrunn av dette ble jeg bedt om å skrive et notat der jeg redegjorde for 

synspunktene: 

- Utkastet til samarbeidsavtale som er utarbeidet mellom grendalagene på Sula og Mausund, 

Frøya Kommune og St. Olavs hospital, er fra vårt synspunkt god.  

For Mausunds del er signalene fra grendalaget, at man er klar til å skrive under på avtalen slik 

den foreligger i dag. 

 

- Som det ble diskutert i møtet er kommunen skeptisk til å stå som eier av de hvite bilene. 

Bakgrunnen for dette synes å være at man er skeptisk til at kommunen tar på seg oppgaver 

som hører til et annet forvaltningsledd. Her må det presiseres at tilbringertransport i øyrekka 

ikke er en oppgave som pr. i dag blir løst av andre instanser. Det er i dag et «hull» i 

beredskapen, som ikke blir ivaretatt av noen. Det er med andre ord ikke snakk om en statlig 

tjeneste som blir «flyttet over» på kommunen. Det er en ny tjeneste. Dersom man «går seg 

bort» i en prinsipiell diskusjon om hvem som til syvende og sist har ansvaret for dette, er vi 

redd for at vi fortsetter som i dag, der ingen i realiteten tar ansvar for en anstendig transport 

av akutt syke i øyrekka. At kommunen, helseforetaket og grendalag i fellesskap finner 

løsninger for dette må sees på som forbilledlig, innovativ og framtidsrettet. I et 

trepartssamarbeid som dette må alle parter gi og ta. 

 

- Slik avtalen foreligger i dag, vil kommunens driftsmessige innsats i dette være å bidra til 

driftstilskudd til grendalaget. Dette er estimert til kr. 15.000,- pr. år. Grendalaget drifter og 

vedlikeholder bilen, uten å ta betalt for arbeidet, kun de rene utgiftene. Sett i forhold til 

beredskapshullet man tetter kan man ikke si annet enn at dette er minimale kostnader. 

 

- Man hever brannberedskapen, i og med at bilen er tenkt brukt i forbindelse med 

brannutrykning og skal være stasjonert i brannstasjonen. Dette er et kommunalt ansvar. Pr. i 

dag er man prisgitt at brannmannskapet har tilgang til private biler med hengerfeste ved 

brannutrykning.  

 

- Signalene fra grendalaget på Mausund er at man kan tenkes å kunne stå som eier av bilen, 

dersom det er eneste løsning for å få på plass tilbudet. (Uten at grendalaget har tatt konkret 

stilling til dette.) Undertegnede vil imidlertid si at det er pinlig for kommunen om det blir 

utfallet. Grendalaget på Mausund har allerede strukket seg langt for å være med i 

samarbeidet. Helseforetaket har bidratt med biler til en svært beskjeden sum. At kommunen 

kan stå som eier av bilene kan da ikke være for mye forlangt? 

 

- I kommunestyrevedtaket i sak 22/18 er det vedtatt at kommunen skal stå for, sitat: «Kjøp av 

utrangerte ambulansebiler, såkalte «hvite biler»» . Det er ikke beskrevet at disse så skal gis 

videre til grendalaget eller andre. I vedtakets første ledd, er det beskrevet at avtaler om 

beredskap/drift skal godkjennes politisk. Her står det altså beredskap/drift, ikke noe om at 



   

eierskapet på bilene skal overføres. Oppfyller man da kommunestyrets intensjon med 

vedtaket dersom kommunen ikke står som eier av bilen? 

 

- Undertegnede har etter møtet 25.06.18 hatt en samtale med Vibeke Nordtiller i Sula 

grendalag. Det nye styret i grendalaget ønsker å se på avtalen med nye øyne. De kommer til 

å invitere kommuneoverlegen til et møte. Målet er finne en løsning slik at man også på Sula 

kan gå inn i en samarbeidsavtale rundt hvit bil. 

 

- Fra øyrådets ståsted er det ønskelig at man får en relativt hurtig løsning på spørsmålet rundt 

de hvite bilene. Ikke minst fordi løsningene som er skissert for Bogøya, Gjæsingen og 

Sørburøy også blir stående i stampe så lenge avtalene rundt bilene på Sula og Mausund ikke 

er avklart. 

 

Mausund, 27.06.18 

Håvard Holte Os 

Leder, Frøya Øyråd 





SAMARBEIDSAVTALE 
Drift og vedlikehold av biler til syketransport og brannutstyr i øyrekka 

 

Denne avtalen gjelder samarbeid mellom følgende organisasjoner/parter: 

1. ……………………… grendelag (driver) 

2. Frøya kommune (eier) 

3. St.Olavs hospital, pasienttransporttjenesten/ambulansetjenesten (leier) 

 
Avtalen gjelder samarbeid om planlegging, gjennomføring og rapportering for følgende 
tiltak: 

Bil til syketransport og transport av brannutstyr er et transportmiddel som eies av Frøya 
kommune (eier) og drives av ……………..grendelag (driver). Bilene er utstyrt med 
hengerfeste og tjener som et viktig ledd i brannberedskap. Bilene åpner for liggende 
transport når dette er nødvendig i tilbringertransport av pasienter til båt-, bil- eller 
luftambulanse. Bilene driftes av grendelaget mot et årlig driftstilskudd. Driftstilskuddet 
dekkes av eier. Helseforetaket leier bilene ved behov og betaler et avtalt vederlag per tur 
til Frøya kommune. Gjeldende sats for vederlag per tur, fastsettes i en egen avtale mellom 
eier og leier og evalueres årlig. 
 

 
Mål for samarbeidet: 

Sikre transport av brannutstyr i øyrekka.  
Sikre verdig tilbringertransport i øyrekka. 
Sikre god drift og vedlikehold gjennom stedlig ansvar. 
 

 
Ansvarsfordeling – planlegging og gjennomføring av tiltaket: 

1. Drift og vedlikehold: Driver. Eier plikter å utarbeide plan for periodisk vedlikehold, 
som driver forplikter seg til å følge opp. 

2. Nøkkel oppbevares i nøkkelskap med kode som er kjent for alle aktører innen 
beredskap; brann, helse etc. 

3. Frøya kommune dekker et årlig driftstilskudd på 15 000 kroner per bil 
4. Frøya kommune setter opp garasjer for oppbevaring av biler og brannutstyr. 

Teknisk etat er ansvarlig for drift og vedlikehold av garasjer. 
5. Driften av bilene evalueres halvårlig med tanke på nødvendige 

tilpasninger/endringer underveis. 
6. Utkalling av bil gjøres av følgende instanser: 

a. Ved behov for pasienttransport: Pasienttransport/AMK/legevaktssentralen 
b. Ved behov for brannberedskap: Brann/AMK 

7. Utkalling skjer ut fra en bemanningsliste som grendelaget er ansvarlig for å 
oppdatere jevnlig og ved endringer. Listedeltakere er ikke pålagt vakt, men stiller 
opp ved mulighet. 

8. Det utarbeides satslister med hvilket utstyr bilen skal være utstyrt med, som driver 
supplerer i forbindelse med periodisk vedlikehold. Bilen overtas fra Helseforetaket 
med nødvendig basisutrustning som står i forhold til formålet. 



9. Formålet med driftstilskuddet er å dekke de faktiske utgiftene grendelaget har, slik 
at drift av bilene ikke går ut over lagets øvrige aktivitet. Driver fritas for uforutsette 
utgifter ut over det som ligger innenfor ordinær drift.  

10. Frøya kommune/St.Olav bidrar med årlig opplæring av de som bemanner bilen. 
Kompetansen består i grunnleggende førstehjelp og bruk av bilens utstyr. 

 

 
Ansvarsfordeling – økonomi: 

Driftstilskudd utbetales av Frøya kommune. Drift/vedlikehold ivaretas av grendelagene for 
dette tilskuddet. Ved behov for justering av driftstilskudd, drøftes dette i de halvårlige 
evalueringsmøtene og endres ved påfølgende års budsjett. 
 
Helseforetaket leier bilene ved behov og betaler et vederlag per tur til eier. Enhetsprisen 
evalueres og forhandles årlig første to driftsår, deretter hvert andre år. 
 

 
Ansvarsfordeling – rapportering på tilskuddsmidler: 

Grendelaget rapporterer på bruk av bil, både med tanke på oppdrag og bruk av midler.  
Dette formidles i en årlig rapport til Frøya kommune. 
 

 
Ansvarsfordeling – forsikring utstyr og personell: 

Utstyr, herunder bil og garasjer: Frøya kommune 
Personell: Grendelaget (forsikring av frivillige lag og organisasjoner eks Justis) 
 

 
Samarbeidsavtalens varighet: 

Avtalen har en varighet på 5 år, med årlig evaluering av driftstilskudd.  
Avtalen har en gjensidig oppsigelsestid på 6 måneder for alle parter. 
 

 
Informasjonsplikt 
Alle parter forplikter seg til å informere de andre om alle forhold som kan ha innvirkning på 
gjennomføringen av tiltaket.  
 

Hvis en/noen av partene trekker seg fra intensjonsavtalen, står de(n) andre parten(e) 
fritt til å inngå samarbeidsavtale med andre om samme tiltak 
 

 Ja  Nei 

 

Sted og dato:       

  

Signatur………….. gr.lag  

Signatur Frøya kommune  

Signatur St.Olavs hospital  



 



Postadresse: Besøksadresse: 

 Rådhusgata 25 Telefon:  

7260 SISTRANDA SISTRANDA Telefaks:  

 

Saksprotokoll 

 
Utvalg: Kommunestyret   

Møtedato: 01.03.2018 

Sak: 22/18  Arkivsak: 18/80 

 

SAKSPROTOKOLL - TILBRINGERTRANSPORT I ØYREKKA- "HVITE BILER" 

PILOTPROSJEKT  I FRØYA KOMMUNE 2018 

 

Vedtak: 

En representant fra oposisjonen og en fra posisjonen fra Hovedutvalg for drift skal delta i forhandlingene 

med frivilligheten om beredskap/drift av de hvite bilene i øyrekka. 

Avtalene må på plass og godkjennes politisk før investeringene som beskrives i dette vedtaket 

gjennomføres. 

 

Ansvarsforholdene i den modellen som nå er beskrevet må drøftes og tydeliggjøres av partene, herunder 

også det økonomiske ansvaret. 

 

På Mausund bør det vurderes om det skal inngås avtale med drosjen om betjening av den hvite bilen 

knyttet til tilbringertransport og syketransport. 

 

For å forbedre  

 Tilbringertransporten av pasienter i øyrekka, og  

 Brannberedskapen i øyrekka,  

ber kommunestyret rådmann starte en prosess som skal resultere i: 

1. Kjøp av utrangerte ambulansebiler, såkalte «hvite biler» 

2. Kjøp av båreutstyr og ATV-hengere til pasienttransport på Bogøya, Gjæsingen, Sørburøy, Sauøy 

og Halten. 

3. Oppgradere/bygge garasjer på Sula og Mausund 

4. I samarbeid med øyrådet utarbeides avtaler, som forplikter grendalagene (eller andre aktører) 

på Sula og Mausund til drift og vedlikehold av bilene og hengere/båreutstyr. Se på muligheten til 

å samordne dette med det lokale brannmannskapet på øyene. 

Investeringsutgiftene, kr 795 000 dekkes slik: 

 795 000 kr avsettes i årsregnskapet for 2017 til dette formålet. (Frøya kommune mottok i 

november 2017, kr 2 340 071 fra Havbruksfondet. Rådmannen innstiller på at deler av dette blir 

avsatt til bl.a. investeringer i øyrekken) 

Driftstugiftene, kr 30 000 dekkes slik for 2018:  

 Bruk av bundet driftsfond, 251080102 øyrekka. Fondet har i dag en saldo på kr 248 618 kr. Ny 

saldo blir da kr 218 618. Driftstilskuddet leges inn fast i budsjett for 2019 og langtidsperioden. 

Rådmann gis fullmakt til å håndtere det praktiske i saken, og inngå nødvendige avtaler. 

 

Hovedutvalg for drift følger saken tett, og oppdateres jevnlig. 

 

Enstemmig. 



Postadresse: Besøksadresse: 

 Rådhusgata 25 Telefon:  

7260 SISTRANDA SISTRANDA Telefaks:  

 

 

 

 

 

Behandling: 

Kommunestyrets behandling i møte 01.03.18: 

 

Rep. Arvid Hammernes ba om vurdering av sin habilitet da han er Brannsjef i Frøya kommune. 

Rep. Arvid Hammernes ble enstemmig vedtatt inhabil. 

 

Følgende omforente forslag til tillegg i vedtak ble fremmet: 

 

«En representant fra oposisjonen og en fra posisjonen fra Hovedutvalg for drift skal delta i forhandlingene med 

frivilligheten om beredskap/drift av de hvite bilene i øyrekka. 

Avtalene må på plass og godkjennes politisk før investeringene som beskrives i dette vedtaket gjennomføres. 

 

Ansvarsforholdene i den modellen som nå er beskrevet må drøftes og tydeliggjøres av partene, herunder også 

det økonomiske ansvaret. 

 

På Mausund bør det vurderes om det skal inngås avtale med drosjen om betjening av den hvite bilen knyttet til 

tilbringertransport og syketransport» 

 

Enstemmig. 

 

 



 

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Saksbehandler:  Ingrid Kristiansen Arkiv: F40  

Arkivsaksnr.: 18/2674    

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 

Hovedutvalg for drift 

Kommunestyret 

 

LIK PRAKSIS - RUSKONTAKTARBEID FOR UNGDOM I TRØNDELAG  

 

Forslag til vedtak: 

 
1. Frøya kommune deltar i prosjektet «Lik praksis – ruskontraktsarbeid for ungdom i 

Trøndelag». 

2. Frøya kommune dekker innkjøp av hurtigtester til bruk i ruskontraktsarbeidet. 

3. Frøya kommune dekker egenandelen til medisinske tester inntil frikortgrensen for 

ungdommer som inngår ruskontrakt. Dette gjelder alle ungdommer som har 

folkeregistrert adresse i kommunen. 

4. Frøya kommune forplikter seg til en tverrfaglig oppfølging av ungdommer som inngår 

ruskontrakt. Dette omfatter også samhandling med fylkets videregående skoler og 

ungdommens hjemkommune. 

5. For 2018 dekkes utgiften gjennom rammeområde rådmann, og for 2019 og 

langtidsperioden legges utgiften (kr 20 000) inn i rammen til helse og mestring. 

 

 

 

Vedlegg: 

 

Prosjektgruppas anbefalinger og styringsgruppas beslutninger «Lik praksis – 

ruskontraktsarbeid for ungdom i Trøndelag» 

 

Øvrige dokumenter (ikke vedlagt): 

 

 

Saksopplysninger:   

Den 01.04.2017 startet konfliktrådet i Trøndelag, avdeling Steinkjer, et nytt prosjekt med 

midler fra Fylkesmannen i Nord-Trøndelag. Målet var å skape en lik standard vedrørende 

ruskontrakts-arbeidet som gjøres med ungdom mellom 15 og 18 år. Innfallsvinkelen er 

ungdom som har fått en påtaleunnlatelse med vilkår om ruskontrakt eller en ungdom som har 

ruskontrakt som tiltak i ungdomsoppfølging (straffegjennomføring som administreres av 

konfliktrådet). Etter sammenslåingen av Nord- og Sør-Trøndelag ble prosjektet vedtatt å 

favne hele fylket.  

Prosjektets hovedmandat er å få like rutiner innen: 



1. Hvilket skjema som blir brukt når ruskontrakten inngås og hvem som er ansvarlig for å 

skrive denne. 

2. Like rutiner vedrørende rustesting, hvem som har ansvar for disse og hvor de skjer. 

3. Avklaring vedrørende økonomi – vi ønsker ikke at det er ungdom som skal belastes dette 

økonomisk og prøvene skal være juridisk etterprøvbare. 

4. Avklare hvem som tar ansvar for oppfølgingssamtalene i ruskontraktene. 

5. Avklare rutiner i forhold til bruddhåndtering. 

6. Hasjavvenning som tiltak i oppfølgingssamtalene. 

7. Avklare hvem som tar ansvar for oppfølging videre etter kontraktens slutt, dersom det er et 

videre oppfølgingsbehov. 

Prosjektet ønsker å avklare hvilke roller politi, kommune og helsepersonell skal ha i de ulike 

delene ved ruskontrakts-arbeidet. Malen prosjektet rigges fra, er den såkalte Verdalsmodellen.   

Prosjektgruppen har jobbet frem anbefalinger på følgende seks områder: 
1. Straffeutmåling 

2. Informasjon om ruskontrakt og samtykkeerklæring 

3. Felles mal for ruskontrakt 

4. Testing 

5. Brudd  

6. Tverrfaglig samarbeid. 

Viser til vedlegget for prosjektgruppas innstilling og styringsgruppens 

beslutninger/kommentarer for hvert av områdene. 
 

For kommuner som ønsker å delta i prosjektet må følgende momenter avklares politisk: 
1. Ønsker kommunen å delta i prosjektet? 

2. Ønsker kommunen å bidra med økonomisk støtte til egenandel inntil frikort for de ungdommer 

som inngår i prosjektet? 

3. Ønsker kommunen å delta tverrfaglig i oppfølgingen av ungdommer under ruskontrakt? 

Kommunestyret ble orientert om prosjektet fra prosjektleder Jonny Bäckström i møtet 

03.09.18.  

 

 

Vurdering: 

Rådmannen v/Forum helsefremming/SLT har vurdert prosjektet og innstiller på at Frøya 

kommune deltar i «Lik praksis – ruskontrakts-arbeid for ungdom i Trøndelag».  

Det har inntil nå vært politiets oppgave å følge opp disse ungdommene med samtaler, noe 

man ser som en ulempe for ungdommen som har sagt ja til ruskontrakt. Dette kommer av 

politiets beredskapsplikt og påfølgende reduserte regularitet på planlagte avtaler. Rusarbeidet 

krever tett oppfølging og tydelige rutiner og avtaler for å lykkes. Kommunens deltakelse vil 

sikre en bedre stabilitet i dette arbeidet.  

 

Det har i tillegg vært sprik i tilnærmingen til hvem, hvor og når for rusarbeid og testing, og 

rådmannen anser at dette prosjektet kan være med å tydeliggjøre ansvar og rutiner. I tillegg 

vil dette gi en bedre oppfølging av ungdommer som trenger hjelp til å komme seg ut av en 

vanskelig situasjon. 

Lik praksis i kommuner i Trøndelag vil også gjøre tilbudet for ungdommen forutsigbar og lik 

uavhengig av bostedskommune. Dette er viktig for Frøya som har mange hybelboere fra andre 

kommuner, men som også har mange av egne ungdommer i andre kommuner.  



Dersom ungdommer på ruskontrakt har bosted Frøya, men er folke-registrert i en annen 

kommune, er det den kommunen vedkommende er folke-registrert i som står for kostandene 

knyttet til egenandeler og tester. På lik linje vil Frøya kommune være økonomisk ansvarlig for 

egne ungdommer bosatt i andre kommuner. 

 

Prosjektet har konsentrert arbeidet omkring aldersgruppen 15-18 år. Hver kommune står 

imidlertid fritt til å utvide grensene for hvilke aldersgrupper som skal motta dette tilbudet i 

prosjektperioden. Forum helsefremming/SLT har diskutert dette og ser for seg en noe bredere 

tilnærming (inntil 24 år). Dette vil imidlertid diskuteres videre, også sammen med 

Ungdomskontakt og prosjektansvarlig for fylket. 

 

All rustesting vil for Frøya kommune foregå ved Frøya legekontor. Her foreligger det allerede 

gode rutiner og prosedyrer for slik testing. 

 

Frøya kommune har mottatt prosjektmidler til Ungdomskontakt, som vil være en vesentlig 

bidragsyter inn i ruskontrakts-arbeidet og koordineringen/riggingen av dette arbeidet.  

 

 

Forhold til overordna planverk: 

Alle innbyggere på Frøya har like muligheter til en meningsfull hverdag med høy livskvalitet, 

uavhengig av sosial og kulturell bakgrunn.  

Frøya som samfunn tenker folkehelse i alt vi gjør. 

Frøya er et trygt sted å leve. 

 

 

Økonomiske konsekvenser: 

Egenandelstaket for 2018 er på 2 258 kroner. Det er vanskelig å anslå antall ungdommer som 

vil komme inn under ordningen. Utfra dagens tall kan man anslå en utgift på om lag 20 000. I 

tillegg kommer ansattressurs til oppfølgingssamtaler og koordinering. 

 
 

Tiltaket foreslås finansiert slik: 

 

For 2018 dekkes utgiften gjennom rammeområde rådmann, og for 2019 og langtidsperioden 

legges utgiften (kr 20 000) inn i rammen til helse og mestring. 

 

 

 

 

 

 



Prosjektgruppas anbefalinger og styringsgruppas beslutninger «lik 

praksis – ruskontraktsarbeid for ungdom i Trøndelag 

Oppgave 1. (Straffeutmåling)  

Dagens praksis i saker hvor ungdom blir anmeldt for illegal bruk og 

ungdomsoppfølging/ungdomsstraff ikke er aktuelt): 

 Påtalemyndigheten skriver ut en påtaleunnlatelse med vilkår om urinprøvekontrakt eller 

ruskontrakt (urinprøver og samtaler). 

 Gjennomføringstid 6, 9 eller 12 måneder. 

 Politiet kaller inn til oppstartsmøte. 

 Kommunen gir beskjed om brudd og håndterer dette i noen kommuner, i andre kommuner 

er dette politiet. 

 Konfliktrådet har ingen rolle i disse sakene. 

 Påtaleunnlatelse med vilkår om ruskontrakt fremstår som en strengere reaksjon enn 

ungdomsoppfølging, da sistnevnte kan skje som en direkte overføring etter 

straffeprosesslovens § 71 a, noe som gir gunstigere betingelser for blant annet vandel. Med 

dagens lovverk kan man ikke gjøre det samme med påtaleunnlatelse med vilkår om 

ruskontrakt, dette gjør en i utgangspunktet «mildere» straffereaksjon «strengere» fordi det 

ikke finnes overføringsgrunnlag. 

Prosjektgruppas anbefalinger: 

Det ønskes en lik praksis hvor konfliktrådet også får en rolle i sakene der kun rus er en tilsynelatende 

utfordring. Dette kan på sikt gjøres ved overføring etter 71 a – «begrenset oppfølging til rus og 

russamtaler.» Forslaget betinger en stilling som «ruskoordinator» som koordinerer lokalt arbeid som 

impliserer tiltak mot rus for denne målgruppen.  

Inntil videre ønsker prosjektgruppen at disse sakene havner som direkte overføring etter 71 a annet 

ledd, hvor det ikke vil fremkomme på straffe/bøteattesten og vil dermed kunne tjene som en 

motivasjonsfaktor for mange (gjelder de mellom 15 og 18 år på gjerningstidspunktet. Dette vil også 

markere at reaksjonen ligger under påtaleunnlatelse. 

Viktig å kunne følge disse sakene som i så fall sorterer på lavest sjikt i ungdomsoppfølgingen. Kan det 

fremgå på påtegningsarket når dette er ungdomsoppfølgingssaker som omhandler rus, men som ikke 

har et oppfølgingsbehov? 

En egnethetsvurdering må ligge til grunn, enten direkte fra forebygger i politiet eller gjennom 

konfliktrådets KOG (Koordineringsgruppe).  

En samtykkeerklæring for informasjonsdeling må foreligge slik at de aktuelle instansens kan 

kommuniserer for å finne om saken er egnet og om hvilte ressurser som kan settes inn.  

Dette er i utgangspunktet rene rus saker (rusproblematikk kartlegges) der straffbart forhold er 

anmeldt og en reaksjon skal fastsettes.  

Påtalejurist har behov for rask og konkret informasjon slik at vi kommer tidlig i gang med oppfølging. 

Effektive og forutsigbare kommunikasjonslinjer må derfor opprettes.  

Lengde på reaksjonen med vilkår om ruskontrakt settes fra 4-12 måneder.  



Doping: 

Gruppen ser nødvendigheten av at ungdommer som bruker dopingmidler også kan gis anledning til å 
inngå en form for ruskontrakt.  

 

Det stilles spørsmål om hvorvidt strl. § 37 bokstav d også kan omfatte testing for bruk av 
dopingmidler, jf. begrepet ”alkohol eller andre berusende eller bedøvende midler”. Spørsmål om 
hvorvidt det kreves en lovendring for å kunne innbefatte dopingmidler.  

 

Bruk av dopingmidler har svært negativ innvirkning på psykisk helse, som igjen kan føre til misbruk av 
narkotika. Det vil derfor være viktig å ha et alternativ reaksjonsform for ungdommer som bruker 
dopingmidler.  
 
Faste ungdomsjurister i stedet for at sakene blir spredd på mange: 

Prosjektgruppa mener det beste resultatet vil være at påtalemyndigheten organiseres i få dedikerte 
ungdomsjurister som tar ansvaret for ungdomssakene, med eller uten rus. 
 
Hvem skal ha ruskontrakt? 

Egnethetsvurdering.  
 

Utfordringen ligger i at det beslutningsgrunnlag som påtaleansvarlig i stor grad er basert på avhøret 
av ungdommen. Det blir derfor avgjørende hvilken informasjon avhører får samlet om ungdommen. 
Dette krever bevisstgjøring av betjenter og etterforskere ift. kartlegging av ungdommen utover det 
straffbare forholdet – eks. skolesituasjon, hjemmesituasjon, sosiale utfordringer mv 
 

Prosjektgruppa mener derfor bekymringssamtalen bør danne grunnlaget for en eventuell 
påtaleavgjørelse. Her vil informasjon og samtykke til ruskontrakt eller ungdomsoppfølging bli 
innhentet og gjennomgått. 
 

Prosjektgruppa mener bruk av illegale rusmidler for ungdom under 18 år ikke bør bli en del av sakene 
til prosjektet «politiarbeid på stedet». Dette fordi hensikten med vårt prosjekt er å få disse russakene 
vekk fra forelegg og over på kontrakt eller ungdomsoppfølging. Her bør også vergene involveres i stor 
grad. Det vil også være betenkelig at ungdom avhøres i den grad de er ruset. 
 
Førerkort/øvelseskjøring/sperrefrist/vandel: 

Viktig å kunne belønne ungdommene med en reduksjon i sperrefrist eller ved øvelseskjøring dersom 
de følger opp slik de skal, tilsvarende en utsettelse hvis de ikke gjør dette. 
 

Sperrefrist og øvelseskjøring – forskriftsendring statsadvokaten? 
 

Vandelsvurdering – sivilavdelingen – Siv Hind 
 

Dette må ses i sammenheng 
 



Dersom det ikke er ønskelig å få de rene russakene inn som en del av overføringsgrunnlaget for 

ungdomsoppfølging (71a), mener prosjektgruppa at følgende to ting likevel bør gjennomføres: 

1) Konfliktrådet bør inn å ha en koordinerende rolle også ved påtaleunnlatelser med vilkår om 

ruskontrakt. Dette for å sørge for sømløs praksis for ungdom uansett hvilket straffenivå de 

har ruskontrakt på. 

2) Det bør jobbes med en lovendring slik at også ruskontrakter kan overføres på samme måte 

som ungdomsoppfølging. 

Beslutning/kommentarer fra styringsgruppa: 

1) Styringsgruppa er enig i at sakene som nå avgjøres med påtaleunnlatelse med vilkår om 

ruskontrakt flyttes til «direkte overføring med vilkår om ungdomsoppfølging».  

2) Det bør startes en jobb mot en lovendring hvor vi får et nytt punkt i straffeprosesslovens § 71 

som heter «direkte overføring med vilkår om ruskontrakt.  

3) Årsaken til at disse sakene ikke varig skal ligge under «ungdomsoppfølging», handler om at 

de ungdommene som er egnet her i utgangspunktet skal ha et mer utvidet oppfølgingsbehov 

enn kun rus. Dessuten er det som hovedregel ingen direkte offer i russakene, kun berørte, og 

da vil også de gjenopprettende prosessene som er så viktig i ungdomsoppfølgingen komme i 

bakgrunnen. 

4) «Russakene» som overføres midlertidig fra påtaleunnlatelse m/vilkår om ruskontrakt, må 

merkes både på påtegningsark og i konfliktrådets saksbehandlingssystem slik at vi kan følge 

disse i prosjektperioden. 

5) Selv om sakene havner i ungdomsoppfølging er det prosjektets ansvar å påse at 

forholdsmessigheten overfor disse ungdommene blir overholdt, både hva gjelder 

gjennomføringstid, tiltak i ungdomsplanen, møtehyppighet, antall personer i teamet og 

bruddregimet. 

6) Styringsgruppa og førstestatsadvokaten mener loven gir adgang til at også ungdommer med 

utfordringer knyttet til doping kommer inn under lovens bestemmelser. 

7) Politimesteren opplyser at spørsmålet om faste påtalejurister/ungdomsjurister må rettes til 

påtaleleder i Trøndelag politidistrikt, Eli Aasland. 

8) Styringsgruppa ber om juridisk betenkning rundt førerkort og vandelsproblematikken som 

sendes fra påtalejuristene i prosjektgruppa til førstestatsadvokaten. Deretter opprettes det 

kontakt med leder for Trøndelag politidistrikt sin forvaltningsavdeling for å samkjøre disse 

prosessene. 

 

Oppgave 2 – (Informasjon om ruskontrakt og samtykkeerklæring) 

Anbefaling fra gruppen: 

I prosjektperioden:  

Bruke malene til ungdomsoppfølging, både hva gjelder samtykkeerklæring, fritak fra taushetsplikt og 

informasjon om ungdomsoppfølging. Dette på bakgrunn av anbefalingene fra punkt 1 hvor 

påtaleunnlatelsene med vilkår om ruskontrakt flyttes midlertidig til direkteoverføring med vilkår om 

ruskontrakt. 

 

 



På lengre sikt: 

Med håp om en eventuell lovendring for vi vil få en egen paragraf som omhandler «direkte 

overføring med vilkår om ruskontrakt», må det utarbeides et skjema med informasjon om 

ruskontrakt og et eget samtykkeerklæringsskjema. 

Beslutning/kommentarer fra styringsgruppa: 

Styringsgruppa slutter seg til prosjektgruppas anbefalinger. 

 

Oppgave 3 – (Felles mal for ruskontrakt) 

Prosjektgruppas anbefalinger: 

Prosjektgruppa ønsker at det tas utgangspunkt i ruskontraktsmalen som er utarbeidet av politiet på 

Stjørdal og Verdal og gjøres de tilpasninger som trengs. Dette gjelder både i prosjektperioden og på 

lengre sikt. 

Beslutning/kommentarer fra styringsgruppa: 

Styringsgruppa slutter seg til prosjektgruppas anbefalinger. 

 

Oppgave 4 – (Testing) 

Hurtigtesting: 

 Urinprøver som leses av på pinner eller «sticks» hvor resultatet kommer etter noen minutter, 

og viser om de er positivt eller negativt utslag. 

 Ikke like kostbar som de medisinske og sanksjonære testene. 

 Ulempen er at hurtigtestene ikke sier noe om når inntaket ble gjort, samt at det ikke 

nødvendigvis sier noe om hvilke stoff som er inntatt. 

Medisinske tester: 

 Rekvireres av fastlege eller kommuneoverlege. 

 Sendes inn til analyse hos godkjent laboratorium, i Trøndelag sitt tilfelle er dette St. Olavs 

hospital. 

 HELFO dekker testene under kategorien «medisinsk behandling». 

 Kommunen dekker egenandel til ungdommen opp til grensa for frikort, cirka kroner 2000. 

 Oppbevares hos laboratoriet i 14 dager. 

 Holder ikke som bevis i retten. 

Sanksjonære tester: 

 Skal brukes der hvor ungdommen risikerer en alvorlig konsekvens.  

 Strenge rutiner for prøvetaking, rekvirering, forsegling med vitne, oppbevaring i låst rom, 

kjøring til laboratoriumet, analyse (a og b prøve) samt oppbevaring inntil 6 måneder i 

ettertid. 

 Er bevismateriale i retten. 

 



Dagens praksis: 

 Hurtigtester og medisinske tester brukes i ruskontrakter, ungdomsoppfølging, 

ungdomsstraff. 

 Så vidt vi har klart å kartlegge brukes ikke sanksjonære tester i overnevnte saker. Det er kun 

St. Olavs som har prosedyrer, utstyr og kompetanse til å ta slike tester i Trøndelag 

 Hurtigtestene blir dekket enten av politiet eller kommunene. 

 Egenandelen for medisinske tester blir dekket av kommunene eller konfliktrådet. 

 HELFO dekker de medisinske testene og de praktiske utgiftene etter frikortgrensa er passert. 

 HELFO og Helse- og sosialdirektoratet gir veldig motstridende og forskjellige svar på om vårt 

arbeid er å anse som «medisinsk behandling». Dette kan ha store konsekvenser for 

økonomien, dersom HELFO backer ut av ordningen. Dette har prosjektgruppa også tatt 

høyde for i sine alternative ordninger vedrørende testene. 

Anbefaling fra gruppen (når brukes hurtigtest – medisinsk test – sanksjonær test): 

1) Både hurtigtester og medisinske tester kan brukes som grunnlag i straffegjennomføringen, 

både for ruskontrakter, ungdomsoppfølging og ungdomsstraff.  

 

2) De kommuner som bruker hurtigtester bør samle seg bak en felles leverandør, slik at vi ikke 

får forskjellige utslag og målenivå. 

 

3) Ved positivt utslag på hurtigtest og hvor saken ikke skal avsluttes fra konfliktrådets side, skal 

det sendes inn en medisinsk test til analyse. 

 

 

4) Ved påtaleunnlatelser og overføring til konfliktråd er det ikke nødvendig med noen 

sanksjonære tester, selv om saken skal avsluttes og sendes tilbake til politiet. Begrunnelsen 

er at ungdommen ikke risikerer en alvorlig konsekvens basert på overføring etter 71a og 

påtaleunnlatelse. De risikerer en bot for de nye forholdene basert på den nye saken ny sak. 

Påtalemyndigheten trenger heller ikke en sanksjonær test så lenge de ikke skal ta saken inn 

for retten med tanke på omgjøring. 

 

5) Ved nytt inntak hvor det blir registrert brudd og hvor saken ikke skal tilbake til 

påtalemyndigheten er det ikke nødvendig med en sanksjonær test. Bruddprosedyre 

gjennomføres i henhold til rutiner og lovverk. 

 

6) Ved avslutning av betingede dommer med vilkår om ungdomsoppfølging og  

ungdomsstraffer, hvor påtalemyndigheten skal ta saken inn for retten med sikte på 

omgjøring, skal det tas sanksjonære tester. Når tidspunkt for avslutning begynner å nærme 

seg er det viktig å ha tett dialog med ansvarlig påtalejurist om, slik at man får tatt testen 

mens narkotikaen ennå er i kroppen. Begrunnelsen for betingede dommer er at saken skal 

opp til mulig omgjøring i domstolen og der er det kun sanksjonære tester som holder som 

bevis i retten. Med tanke på ungdomsstraff gjelder både overnevnte begrunnelse, samt at 

ungdommen risikerer en alvorlig konsekvens i form av fengselsstraff. 

 



Anbefaling fra gruppen vedrørende økonomi og testing: 

HELFO:   

HELFO gir skiftende signaler på om de dekker testene til våre ungdommer eller ikke. Dette bør vi gå i 

dialog med HELFO og sosialdirektoratet for å finne en endelig avklaring på, slik at vi slipper å forholde 

oss til skiftende styringssignaler. Hvis det viser seg at vårt arbeid ligger utenfor deres mandat mener 

prosjektgruppa vi må jobbe for en lovendring slik at det havnet innenfor HELFO sitt mandat. 

Hurtigtester og medisinske tester: 

1) Prosjektgruppa ønsker en praksis der kommunene dekker egenandelene til medisinske tester 

opp til frikort, dekker innkjøp av hurtigprøver, mens HELFO dekker de medisinske testene. 

Prosjektgruppa mener dette er det beste alternativet. 

 

2) Alternativet er at konfliktrådet dekker disse utgiftene i stedet for kommunen, med den 

begrunnelse at det er vår straffegjennomføring og at prinsippet er at vi da tar disse utgiftene, 

både hurtigtester og egenandel. Prosjektgruppa mener dette er det nest beste alternativet. 

Dersom HELFO ikke er dekker de medisinske testene og dersom det blir besluttet at vi ikke skal jobbe 

mot en lovendring for å få dekket disse testene hvis dette behøves, mener prosjektgruppa at det må 

jobbes opp mot departementet for å få en finansiering i tilknytning til våre 

straffegjennomføringsformer. Dette fordi hver enkelt test uten HELFO sin støtte vil komme på 

mellom 3000 – 5000 kroner alt etter hva som rekvireres. Uten HELFO sine refusjoner bør man søke å 

vri mest mulig av testene over fra medisinske tester til hurtigtester, også ut fra et økonomisk 

synspunkt. 

Sanksjonære tester: 

 Disse ligger utenfor HELFO sin ramme og det er heller ikke aktuelt at kommunene tar 

utgiften, siden dette er tester som er viktig for å bevise skyld eller uskyld i retten og som 

medfører en mulig alvorlig konsekvens. Vi er da langt forbi det kriminalitetsforebyggende 

sporet. Disse testene bør rekvireres og betales av konfliktrådet, fordi det er vår 

straffegjennomføring. 

Beslutning/kommentarer fra styringsgruppa: 

Styringsgruppa ønsker ikke at sanksjonære tester benyttes overfor denne målgruppen. Dette skyldes 

delvis at det vil være snakk om veldig få tester, samtidig som den eneste plassen det er mulig å teste i 

Trøndelag er St. Olavs hospital. Dette vil medføre en lag reise vei for enkelte ungdommer i 

distriktene.  

Styringsgruppa ønsker heller ikke at det skal jobbes med å ruste opp 5-6 plasser i Trøndelag med 

tanke på å ta disse sanksjonære prøvene. Det vil bli en massiv byråkratisering med tanke på de 

relativt få testene det er snakk om. 

Utover den overnevnte bemerkning slutter styringsgruppa seg til prosjektgruppas anbefalinger. 

 

 

 



Oppgave 5 – (Brudd)  

Dagens praksis: 

 Ungdom på ungdomsoppfølging eller ungdomsstraff og hvor ruskontrakt er en del av 

ungdomsplanen, har et bruddregime som blir håndtert i henhold til konfliktrådsloven. 

 Ungdom på urinprøvekontrakt eller ruskontrakt har et bruddregime som er tilfeldig og basert 

på skjønn i dialog mellom påtale og politi. I all hovedsak håndteres brudd på følgende to 

måter: 1) Ungdommen får avsluttet kontrakten og får et forelegg eller 2) Ungdommen får 

fortsette som før uten at det får noen følbare konsekvenser. 

Prosjektgruppas anbefalinger: 

I prosjektperioden: 

Modellen følger bruddregimet til ungdomsoppfølging. Dette systemet er godt kjent av politi og 

påtalemyndigheten, og vi unngår et «nytt system» som kan virke forvirrende på utøverne.  

Det bør tilstrebes å finne virkemidler i nedre sjikt av verktøykassa vedrørende brudd i de rene 

russakene. Slike tiltak kan være flere og tilfeldige rustester, hyppigere oppfølgingssamtaler eller økt 

gjennomføringstid.  

På lengre sikt: 

Det bør jobbes med et eget bruddregime for «russakene» dersom vi får et eget punkt med «direkte 

overføring med vilkår om ruskontrakt». Dette bør være tilpasset regimet til ungdomsoppfølging. 

Beslutning/kommentarer fra styringsgruppa: 

Styringsgruppa slutter seg til prosjektgruppas anbefalinger. 

 

Oppgave 6 – (Tverrfaglig samarbeid) 

Prosjektgruppas anbefalinger: 

Rutiner for samhandling mellom videregående skole, oppholdskommune og folkeregistrert 

kommune (hjemkommunen) når ungdom oppholder seg på hybel.  

Dette er viktig med tanke på ferier og helger for de ungdommene som er på kontrakt.  
 

1) Personen fra kommunen som sitter i oppfølgingsgruppen få ha ansvar for å ta kontakt med 
ungdommens hjemkommune (evt. oppholdskommune) for å sørge for nødvendig 
samhandling. 
 

2) Ved oppstartsmøtet bør representanten fra den andre kommunen stille. Det anses ikke 
nødvendig at representanten møter hver gang, men at behovet for dette kan avtales 
nærmere. 

 
3) Politikontaktene for de respektive kommunene må også samsnakke (dersom dette ikke er 

den samme personen). 
 

4) Kommunen hvor ungdommen har sin folkeregistrerte adresse betaler for egenandelen opp til 
frikort dersom medisinske tester benyttes.  



 

5) Kommunen hvor ungdommen bor på hybel har ansvaret for oppfølgingssamtalene.  
 

Rustesting ved de videregående skolene: 

1) Kan tillates så sant dette er et ønske fra ungdommen selv og så lenge dette er avklart med 

den videregående skolen på forhånd. 

 
2) Hovedregel er rustesting ved kommunens lokaliteter. 

 

3) Det er kommunens personell som fortsatt håndterer testingen – for eksempel via 
skolehelsetjenesten, eller de fra kommunen som har dette ansvaret. 

 
4) Særlig ved videregående skoler hvor det er noe avstand mellom dem og kommunens 

teststed, kan dette være en løsning slik at ungdommen unngår unødvendig fravær fra 
undervisningen. 

 
5) Det skal foreligge samme type rutiner og prosedyrer, være et egnet prøvetakingsrom og 

rommet bør ligge skjermet fra fellesareal.  
 

Evalueringsskjema: 

Det vil være hensiktsmessig å utarbeide et standardskjema for evaluering slik at det ikke blir 

usikkerhet rundt hva som skal inngå i evalueringen. 

 
Prosjektgruppa er kjent med at det under forprosjektperioden ble utarbeidet et forslag til evaluering 
av daværende prosjektleder, samt Slt-koordinator ved Overhalla kommune og Namsos kommune. 
Gruppa ønsker at dette skjemaet blir brukt i sakene som omhandler kun rus. 
 

Beslutning/kommentarer fra styringsgruppa: 

Styringsgruppa slutter opp om prosjektgruppas forslag. 

Ved motstand eller store variasjoner innenfor politi, påtalemyndighet, kommuner, videregående 

skoler, kan fellesarenaer som rådmannsutvalg, påtalemøter, ledermøter i politiet og rektormøter for 

videregående skoler være aktuelle arenaer for prosjektet. Dette avtales ved behov. 



 

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Saksbehandler:  Arvid Hammernes Arkiv: M50  

Arkivsaksnr.: 18/1421    

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 

Hovedutvalg for drift 

Kommunestyret 

 

NY FELLES RENOVASJONSFORSKRIFT FOR HAMOS 

 

 

Forslag til vedtak: 

1. Med hjemmel i lov av 13.mars 1981 nr. 6 om vern mot forurensninger og avfall 

(fourensningsloven) vedtar Frøya kommunestyre forslag til felles kommunal forskrift 

om renovasjon av husholdningsavfall og avfallsgebyr, dat. 23.04.18. 

2. Kommunestyret delegerer sin forvaltningsmyndighet etter bestemmelsene i § 5-1 til 

HAMOS Forvaltning IKS. 

3. HAMOS Forvaltning IKS sørger for å kunngjøre forskriften etter forvaltningslovens 

regler når samtlige eierkommuner har vedtatt de nye renovasjonforskriftene.  

 

Vedlegg: 

Brev fra HAMOS Forvaltning IKS av 27.05.18 

Forslag til ny felles renovasjonsforskrift, dat. 23.04.18    

 

Saksopplysninger:   

Saken gjelder ny felles kommunal forskrift om renovasjon av husholdningsavfall og 

avfallsgebyr for HAMOS-kommunene, og dvs. kommunene Meldal, Skaun, Hitra, Frøya 

Agdenes, Hemne og Snillfjord. 

 

Saken er opplyst i vedlagte brev fra HAMOS Forvaltning IKS av 27.05.18. 

De viktigste endringene er opplistet i brevet. 

 

Forslag til revidert renovasjonsforskrift har vært ut på høring. 

 

Det opplyses at forslaget er utarbeidet med fokus på å sikre en bærekraftig avfallshåndtering i 

alle ledd hvor en søker å nå nasjonale og lokale målsettinger.  Videre ønskes det å få på plass 

en moderne renovasjonsforskrift, med en oversiktlig struktur og vekt på forenkling.  

 

Nye tilbud som tilrettelegger for økt ombruk og gjenvinning forankres i forskriften.  Forslaget 

legger opp til økte muligheter for individuelle tilpasninger, bl.a. gjennom innføring av nytt 

miniabonnement der abonnenten kan velge sjeldnere tømmefrekvens.          

 

Renovasjonsforskriften omfatter alle registrerte bebygde grunneiendommer hvor det oppstår 

husholdningsavfall, herunder også hytter og fritidshus.  Det er for fritidsabonnenter lagt opp 

til å differensiere tilbudet etter blant annet beliggenhet og tilgjengelighet. 



 

Kap. 4 – Kommunalt samtykke til innsamling av husholdningsavfall, er nytt og tydeliggjør 

kommunens ansvar. 

 

HAMOS Forvaltning IKS skal i henhold til selskapets vedtekter ha lik pris for samme tjeneste 

i alle eierkommunene.  Forutsetningen for et slikt felles selvkostregnskap og like 

renovasjonsgebyrer, er at eierkommunene har likelydende renovasjonsforskrifter.  Av den 

grunn ber selskapet om at hvert enkelt kommunestyre slutter seg til og vedtar forslaget til 

likelydende vedtak. 
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Kapittel 1 - Generelle bestemmelser 

§ 1-1  Formål 

Forskriften har som formål å sikre at husholdningsavfallet kildesorteres og håndteres i 
henhold til avfallshierarkiets prioriteringer. Dette skal gjøres ved en miljø- og 
klimavennlig, helsemessig hygienisk, brannforebyggende oppbevaring og 
kostnadseffektiv innsamling og transport av husholdningsavfallet. 

Forskriftens bestemmelser skal anvendes slik at formålene søkes oppnådd. 
 

§ 1-2  Virkeområde 

Forskriften gir bestemmelser om den kommunale hente- og bringeordning for 
husholdningsavfall og gjelder alle registrerte grunneiendommer, herunder også 
seksjonerte deler av bygning og fritidseiendommer.  

Forskriften gir også bestemmelser om avfallsgebyr. 
 

§ 1-3  Retningslinjer til forskriften  

Kommunen kan gi nærmere retningslinjer for gjennomføring av forskriftens 
bestemmelser, herunder fastsette detaljkrav til:  

- Sortering av husholdningsavfall  
- Kategorisering av abonnement 

- Kjøreruta, tømmerutiner og frekvens  

- Innsamling av avfall utenom ordinær henteordning 

- Renovasjonsteknisk planlegging 

- Oppsamlingsenheter og felles bruk 

- Alternativ oppsamlingsenhet og bruken av disse 

- Standplass, avfallshus og lignende 

- Hjemmekompostering 

- Leveringsbetingelser på gjenvinningsstasjoner 

- Returpunkt 

- Kommunalt samtykke for innsamling av husholdningsavfall 

 

§ 1-4  Definisjoner 

a) Abonnent: Eier eller fester av grunneiendom som omfattes av den kommunale 
avfallsordningen.  

b) Alternativ oppsamlingsenhet: Nedgravde beholdere, bunntømte containere, 

avfallssug eller lignende. 

c) Avfallshierarkiet: Begrep i norsk avfallspolitikk og EUs rammedirektiv for avfall. 

Beskriver prioriteringer i avfallspolitikken, der avfallsreduksjon topper hierarkiet, 

så kommer ombruk, materialgjenvinning, energigjenvinning og til sist deponering.  



UTKAST - Felles renovasjonsforskrift – HAMOS-kommunene 

Side 4 av 14 
 

d) Boligabonnement: Enhver bebodd eiendom, leilighet m.m. har minimum ett 

boligabonnement. Med leilighet menes selvstendig boenhet med eget kjøkken, 

bad og WC. 

e) Bringeordning: Innsamling der abonnenten selv bringer det kildesorterte 

husholdningsavfallet til et sentralt mottakspunkt, slik som returpunkt og 

gjenvinningsstasjon. 

f) Farlig avfall: Avfall som ikke kan behandles sammen med annet husholdningsavfall, 

fordi det har egenskaper som kan medføre alvorlig forurensning eller skader på 

mennesker eller dyr. 

g) Fritidsabonnement: Enhver bebygd eiendom hvor det ikke er fast helårlig 

bosetting, men samtidig innredet for hvile og matstell, har i minimum ett 

fritidsabonnement.  

h) Gjenvinningsstasjon: Betjent mottak tilrettelagt for levering av separert avfall, som 

ikke hentes av renovatør på grunn av sin type, størrelse eller tyngde. 

i) Grunneiendom: Fast eiendom som er identifisert med eget matrikkelnummer i 

offentlig eiendomsregister. 

j) Henteordning: Innsamling der det kildesorterte husholdningsavfallet hentes hos 

abonnenten, transporteres og leveres mottaks-/behandlingsanlegg.  

k) Hentested: Standplass for oppsamlingsenhet på tømmedag. 

l) Hjemmekompostering: Husholdningen tar hånd om alt sitt matavfall ved å 

kompostere i egen kompostbeholder. 

m) Husholdning: Alle typer boliger med privat hushold, også boliger som ikke benyttes 

regelmessig, herunder hytter og fritidshus m.m. 

n) Husholdningsavfall: Avfall fra private husholdninger, herunder større gjenstander 

som inventar og lignende. 

o) Kommunen: Myndigheten som er tillagt kommunen er delegert og utøves av 

HAMOS Forvaltning IKS. 

p) Kildesortering: Sortering av avfall i ulike typer, der avfallet oppstår. 

q) Kjørerute: Kjørbar veg der renovasjonsbil som henter husholdningsavfallet kan 

komme fram og har muligheter for å snu på en forsvarlig måte.  

r) Oppsamlingsenhet: Samlebetegnelse for enhet som benyttes til oppbevaring av 

kildesortert avfall. 

s) Renovatør: Virksomhet eller person som samler inn kildesortert avfall og bringer 

det til godkjent mottak. 

t) Returpunkt: Ubetjent lokalt mottak hvor abonnenten kan levere visse typer 

kildesortert husholdningsavfall. 

u) Risikoavfall: Smittefarlig eller potensielt smittefarlig avfall. 

v) Sidelaster: Renovasjonsbil utstyrt med en robotarm, som griper fatt i og tømmer 

oppsamlingsenheten inn i bilens lasterom. 

w) Trillebane: Adkomstvei eller grunn der renovatøren skal transportere 

oppsamlingsenheten fra standplass til renovasjonskjøretøy. 

x) Tømmekalender: Oversikt over dager for planlagt innsamling av avfall. 
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Kapittel 2 – Kommunal avfallsordning 

§ 2-1  Generelt  

Kommunen har en lovpålagt plikt til å sørge for innsamling av husholdningsavfall fra 
eiendommer som omfattes av forskriften, herunder også fritidseiendommer.  

Uten kommunens samtykke er det ikke tillatt å drive innsamling av husholdningsavfall. 
 

§ 2-2  Oppgaver og ansvar 

Innsamling av avfall skal foregå etter fastsatte rutiner og i samsvar med gjeldende 
tømmekalender.  

Kommunen kan som tilleggstjeneste tilby henting av avfall som faller utenfor den 
kommunale innsamlingsordningen. 

Kommunen skal sørge for en hensiktsmessig bringeordning, returpunkt og 
gjenvinningsstasjoner, for husholdningsavfall som ikke er omfattet av den kommunale 
henteordningen.   

Abonnenten skal kildesortere og levere husholdningsavfallet etter kommunens 
anvisning. Dette gjelder for både hente- og bringeordninger.  

Der er ikke tillatt å brenne, grave ned eller legge fra seg husholdningsavfall i det fri. Alt 
husholdningsavfall skal sorteres og leveres i godkjent oppsamlingsenhet. 
 

§ 2-3 Henteordning 

 De ulike avfallstypene hentes regelmessig. Hentehyppigheten fastsettes gjennom 
retningslinjer for den enkelte avfallstype og slik at det ikke oppstår hygieniske 
problem. 

Innsamlingen skal foregå på en slik måte at ulempene i form av støy, lukt, støv og 
miljøutslipp blir så små som mulig. Det skal tas hensyn til renovatørens arbeidsmiljø. 

Renovatøren skal bringe oppsamlingsenheten tilbake til standplass etter tømming. 
Eventuelt søl som oppstår i forbindelse med tømming skal fjernes av renovatør.  
 

§ 2-4  Bringeordning 

Kommunen plikter å sørge for en hensiktsmessig og brukervennlig bringeordning for 
husholdningsavfall som på grunn av sin type, størrelse eller tyngde ikke er omfattet av 
henteordningen.  

Ved levering til et returpunkt eller en gjenvinningsstasjon plikter abonnenten å 
overholde de til enhver tid gjeldende sorterings- og leveringsbetingelser. 

Kommunens kostnader ved bringeordninger er finansiert av det ordinære 
avfallsgebyret, og abonnenten betaler ikke gebyr ved faktisk bruk.  
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For gjenvinningsstasjoner gjelder en øvre volumgrense for kostnadsfri levering som 
følger av de til enhver tid gjeldende leveringsbetingelser. 
 

§ 2-5  Hjemmekompostering av våtorganisk avfall 

Abonnenter som har tilstrekkelig hageareal kan inngå avtale med kommunen om 
hjemmekompostering av sitt organiske avfall i egen beholder. 

Det er en forutsetning at komposteringen skjer på en hygienisk tilfredsstillende måte, 
som ikke tiltrekker seg skadedyr, gir sigevann, vond lukt eller virker sjenerende for 
omgivelsene. 

Avtale med kommunen om hjemmekompostering vil føre til redusert avfallsgebyr. 
 

§ 2-6  Oppsamlingsenhetene 

Kommunen bestemmer type oppsamlingsenhet som kan benyttes. Alle standard 
oppsamlingsenheter eies og utplasseres av kommunen.  

Boligabonnenter kan selv velge et abonnement som er tilpasset husholdningens 
behov. Flere abonnenter kan samarbeide om felles oppsamlingsenhet.  

Ved gjentatt overfylt oppsamlingsenhet eller uriktig bruk kan kommunen gi skriftlig 
pålegg om endring av abonnementet, herunder utplassere nye oppsamlingsenheter 
som tilfredsstiller kommunens krav.  

Oppsamlingsenheten skal bare brukes til kildesortert husholdningsavfall, oppstått på 
egen eiendom. 

Farlig avfall og risikoavfall må aldri plasseres i oppsamlingsenhetene, men leveres i 
henhold til anvisninger fra kommunen.  

Abonnenter som er tilknyttet henteordning svarer selv for skade eller slitasje som ikke 
er forårsaket av normal bruk og må også erstatte bortkommet eller ødelagte 
oppsamlingsenheter. Abonnenten må selv utføre renhold av oppsamlingsenhet. 
 

§ 2-7  Hentested 

Oppsamlingsenhet skal på tømmedag være plassert ved kjøreruta og maksimalt 5 
meter fra vegkant. Renovatør skal utføre tømming i tidsrommet kl. 06.00 - kl. 23.00.  

Kommunen kan vedta at innsamlingen og tømmingen skal skje med bruk av sidelaster, 
oppsamlingsenheten må da plassere på vegskulderen langs kjøreruta.  

Standplass skal være lett tilgjengelig og oppsamlingsenheten skal være plassert på 
plant underlag. Trillebanen skal være fri for hindringer, brøytet og om nødvendig 
sandstrødd. 
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§ 2-8  Kjørerute og krav til kjørbar veg 

Kommunen bestemmer kjøreruten. I hovedsak skal det kjøres etter offentlig veg, 
kjøring av private veger kun etter avtale. 

Som kjørbar veg regnes offentlig og privat veg som tilfredsstiller kravet til 
fremkommelighet for større kjøretøy både sommer og vinter. Vegen må ha 
tilstrekkelig bæreevne, ha en kjørebanebredde på minimum 3,5 meter og fri høyde på 
minimum 4,0 meter i hele vegens bredde. Samtidig må det bo minimum to 
abonnenter langs vegen og det må være tilfredsstillende snuplass, utenom 
gårdsplassen, ved siste abonnent. 

Abonnenten er ansvarlig for vedlikehold, brøyting og strøing av private veger som 
inkluderes i kjøreruten.  

Kommunen kan i perioder med vanskelig fremkommelighet påby et annet hentested 
for oppsamlingsenheten enn hva som kreves resten av året.  
 

§ 2-9  Informasjons- og opplysningsplikt 

Kommunen plikter å informere om den kommunale avfallsordningen.  

Abonnenten plikter å opplyse om forhold som kan ha innvirkning for eget 
abonnement.  
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Kapittel 3 – Avfallsgebyr 

§ 3-1  Avfallsgebyret 

Abonnenter som omfattes av bestemmelsene i denne forskriften skal betale 
avfallsgebyr til kommunen. Satsene fastsettes slik at de primært er ment å fremme 
avfallsreduksjon, ombruk og gjenvinning. 

Kommunestyret fastsetter årlig differensierte gebyrsatser.  
 

§ 3-2  Gebyrpliktig 

I utgangspunktet omfattes alle boliger og all fritidsbebyggelse over 15m2, av 
ordningen med tvungen innsamling av husholdningsavfall og er dermed gebyrpliktig i 
henhold til denne forskrift. Gebyrplikten omfatter også permanente oppsatte 
campingvogner. 

Hver bebodd eiendom/leilighet utgjør minst ett boligabonnement. Gebyrplikten 
inntrer fra det tidspunktet boenheten tas i bruk eller når bygningsmyndighetene gir 
midlertidig brukstillatelse/ferdigattest. 

Hver bebygd eiendom/enhet hvor det ikke er fast helårlig bosetting utgjør minst ett 
fritidsabonnement. Bebygd eiendom som har stått ubebodd i 6 mnd. kan etter søknad 
omklassifiseres til fritidsabonnement. Eventuell gebyrplikt inntrer senest etter 6 mnd. 
fra det tidspunktet byggetillatelse innvilges eller søknad om brukstillatelse gis. 

Kommunen kan, etter at den lokale helsemyndighet har uttalt seg, frita bestemte 
eiendommer fra den kommunale avfallsordningen. 
 

§ 3-3 Differensierte avfallsgebyr for boligabonnenter 

Gebyrdifferensieringen for boligabonnenter skjer på grunnlag av avfallsmengder, 
hjemmekompostering, nabodeling av oppsamlingsenheter og forhold knyttet til 
hentested. 

Inntil kommunen eventuelt bestemmer at avfallsgebyret skal beregnes etter vekt eller 
antall tømminger, skal gebyret differensieres etter størrelsen på restavfallsbeholderen 
og hentefrekvens. Abonnenten velger fritt størrelsen på oppsamlingsenheten for 
materialgjenvinning, uten at dette påvirker avfallsgebyret. 

Kommunen gir boligabonnentene valget mellom fem forskjellige størrelser på 
restavfallsbeholderen, med tilhørende gebyrsatser: 

- Miniabonnement, med halvert hentefrekvens, settes lik 70 % 
- Redusert abonnement, settes lik 85 % 

- Normalabonnement, settes lik 100 % 

- Utvidet abonnement, settes lik 130 % 

- Ekstra stort abonnement, settes lik 150 % 

Boligabonnenter som deler oppsamlingsenheter med nabo(er) innvilges hver en 
reduksjon i avfallsgebyret på 15 % av ett normalabonnement. 
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Boligabonnenter som har inngått kontrakt med kommunen om hjemmekompostering 
innvilges en reduksjon i avfallsgebyret på 15 % av ett normalabonnement.  

Boligabonnenter som har opprettet serviceavtale om utvidet henteavstand, betaler et 
hentetillegg på 15 % pr. 10 meter av ett normalabonnement. Maksimal utvidet 
henteavstand settes til 50 meter fra kjøreruta til hentested. 

 

§ 3-4  Differensierte avfallsgebyr for fritidsabonnenter 

For fritidsabonnenter differensiere avfallsgebyret ut i fra den servicegrad kommunen 
tilbyr:  

- Servicegrad 1: (hytter 2,5 km fra vinterbrøytet veg, campingvogn), settes lik 50 %. 
- Servicegrad 2: (ordinære hytter), settes lik 100 % 

- Servicegrad 3: (fritidshus med egne beholdere), settes lik 150 % 

 

§ 3-5  Tilleggstjenester 

Kommunen fastsetter gebyret til selvkost for tilleggstjenester. Selvkost innebærer at 
gebyret skal samsvare med de kostnader kommunen har ved å levere tjenesten. 
 

§ 3-6  Innkreving, renter m.v. 

Avfallsgebyr med påløpte renter og kostnader er sikret med lovbestemt pant etter 
pantelovens § 6-1. Om renteplikt ved for sen betaling og inndrivelse av avfallsgebyr 
gjelder reglene i lov av 6. juni 1975 nr. 29, § 26 og § 27 om eiendomsskatt til 
kommunen tilsvarende. 
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Kapittel 4 – Kommunalt samtykke til innsamling av husholdningsavfall 

§ 4-1  Søknad om samtykke 

Uten kommunens samtykke må ingen samle inn husholdningsavfall. Kommunen gir 
samtykke til innsamling av husholdningsavfall når følgende vilkår er oppfylt: 

a) Kvalifikasjonskrav 
Den som skal samle inn husholdningsavfall må være et godkjent foretak. 
Virksomheten må være skikket til å foreta og til å kunne gjennomføre den 
innsamling det gis tillatelse til. 

 
b) Krav til utførelse av oppgaven 

Innsamling av husholdningsavfall skal skje i henhold til forurensningsloven og øvrig 
relevant regelverk.  
 
Alt innsamlet husholdningsavfall skal transporteres til godkjent mottak uten 
ugrunnet opphold.  
 
Den som samler inn husholdningsavfall skal rapportere hvilke husholdnings-
avfallstyper som samles inn og omfanget av innsamlingen. Rapportering gjøres til 
kommunen, som kan fastsette krav til hvordan rapportering skal skje.  
 
Samtykket kan ikke overdras til annet rettssubjekt. Samtykkemottaker er alene 
ansvarlig for eventuell skade virksomheten påfører tredjepart under utførelse av 
innsamling som det er gitt samtykke til.  

 
c) Krav til søknad og dokumentasjon 

Søknad skal være skriftlig og må inneholde opplysninger om søker og utførelse 
som gitt i egne retningslinjer. 
 

Søknad skal inneholde en forsikring om at søker vil overholde de krav som er fastsatt i 
denne forskriftens § 4-1 bokstav b.  
 

§ 4-2 Forbehold om samtykke 

Selv om vilkår for samtykke ellers er oppfylt kan kommunen nekte å gi samtykke 
dersom kommunens mulighet for økonomisk og rasjonell drift reduseres.  
 

§ 4-3 Tilbakekalling av samtykke 

Kommunen kan trekke samtykke dersom:  
- Innsamling, behandling og rapportering ikke skjer i henhold til vedtak og gjeldende 

regelverk. 
- Forutsetningene for samtykket endres slik at innsamling i regi av samtykke-

mottaker reduserer kommunens mulighet for økonomisk og rasjonell drift. 
- Endringer i offentlige regler og krav, som har betydning for tildeling av samtykke. 
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- Det foreligger forhold hos samtykkemottaker som ville gitt grunnlag for avvisning
etter forskrift om offentlig anskaffelse .

Opplistingen er ikke uttømmende.

Samtykket gjelder i fem år fra vedtaksdato, dersom ikke annet er fastsatt i vedtaket.

§ 4 - 4 Behandlingsgebyr
Kommunen kan kreve gebyr for behandling av tillatelser i medhold av denne
forskriften. Gebyret skal ikke overstige kommunens kostnader ved saksbehandling og
kontroll.

§ 4 - 5 Kontroll og sanksjon

Kommunen skal føre tilsyn og kontroll med virksomheter som har fått samtykke til
innsamling av husholdningsavfall. Tilsyn og kontroll skjer innenfor rammene av
forurensningsloven kapittel 7.

Kommunen kan kreve gebyr for gjennomføring av kontrolltiltak som skal sikre at
forskriften eller vedtak med hjemmel i forskriften blir fulgt. Gebyret skal ikke overstige
kommunens kostnader ved gjennomføring av kontrollen.
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Kapittel 5 – Beslutningsmyndighet og klageadgang 

§ 5-1  Delegering av myndighet 

Kommunens myndighet etter denne forskrift delegeres til HAMOS Forvaltning IKS, 
med unntak av kommunestyrets myndighet etter § 3-1 om fastsetting av avfallsgebyr. 
tjenesten. 
 

§ 5-2  Tilsyn  

Kommunen fører tilsyn med at forskriftens bestemmelser overholdes og fatter 
enkeltvedtak i henhold til forskriftens bestemmelser. 
 

§ 5-3  Dispensasjon 

Kommunen kan i spesielle tilfeller etter søknad gi dispensasjon fra én eller flere av 
bestemmelsene i forskriften. Det er en forutsetning at en slik dispensasjon er i tråd 
med forskriftens formål.  

Det kan settes vilkår ved dispensasjonen. 
 

§ 5-4  Klage 

Enkeltvedtak som fattes i medhold av denne forskrift, kan påklages etter lov av 10. 
februar 1967 om behandlingsmåten i forvaltningssaker. 

Klagen rettes til HAMOS Forvaltning IKS sin klagenemd.  
 

§ 5-5  Forhold til andre forskrifter og myndigheter 

Lokale helsemyndigheter har ansvar for å sikre at håndtering av avfall skjer i samsvar 
med Helse- og omsorgstjenesteloven, og kan på selvstendig grunnlag fastsette vilkår 
som sikrer hygienisk oppbevaring og disponering av avfallet. 
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Kapittel 6 – Sanksjoner 

§ 6-1  Sanksjoner og straff 

Overtredelse av forskriften kan straffes med bøter, jf. forurensingslovens § 79, 2. ledd. 
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Kapittel 7 – Ikrafttreden 

§ 7-1  Ikrafttreden 

Forskriften trer i kraft ved kunngjøring i Norsk Lovtidende. Samtidig oppheves tidligere 
gjeldene renovasjonsforskrift. 



 

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Saksbehandler:  Arvid Hammernes Arkiv: M88  

Arkivsaksnr.: 18/2561    

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 

Hovedutvalg for drift 

Kommunestyret 

 

SØR-FOSEN INTERKOMMUNALE FEIERVESEN - NAVNEENDRING OG 

VEDTEKTSENDRINGER  

 

 

Forslag til vedtak: 

1. Frøya kommunestyre vedtar å endre navnet fra «Sør-Fosen interkommunale 

feiervesen» til «Sør-Fosen interkommunale feiervesen og forebyggende brannvern». 

2. Frøya kommunestyre vedtar nye vedtekter for Sør-Fosen interkommunale feiervesen 

og forebyggende brannvern i tråd med vedlagte reviderte forslag.  

 

 

Vedlegg: 

1. Vedtekter vedtatt 26.05.2011 

2. Forslag til reviderte vedtekter 

 

  

Saksopplysninger:   

Det er behov for navneendring og vedtektsendringer for Sør-Fosen interkommunale 

feiervesen.   

 

En bakgrunn er pkt. 1 i kommunestyrevedtak 26.02.15 i sak 20/15: 

  
 

Pkt. 1 i ovennevnte vedtak medførte at brannforebyggende brannvernarbeid inkl. tilsyn med 

særskilte brannobjekt ble en ny oppgave for Sør-Fosen interkommunale feiervesen.  En annen 

tilleggsoppgave som har kommet, gjelder feiing da det har blitt krav om feiing også av 

fritidsboliger. 

 

Selskapet ble opprettet i 2004 med formål behovsrettet feiing samt boligtilsyn og 

informasjonsarbeid knyttet til dette, og det ble i den forbindelse vedtatt vedtekter for 

selskapet.  Deltakere i samarbeidet er Frøya kommune og Hitra kommune, og virksomhetens 



forretningskontor er i Hitra kommune.  Ved oppstarten var det forutsatt at Snillfjord 

kommune også skulle delta i samarbeidet, men de vedtok å ikke delta.  Vedtektene ble som en 

følge av dette endret ved vedtak i Frøya og Hitra kommunestyrer i 2009.  En ny endring kom 

i 2011 da vedtektenes pkt. 5, første avsnitt endres til: 

«Virksomhetens styre skal bestå av de to kommunenes brannsjefer med kommunenes 

varabrannsjefer som personlige varamedlemmer.» 

En av hovedbegrunnelsene for denne endringen, var å få gjennomført nødvendige styremøter 

da rådmennenes møtekalendere var rimelige fulle. 

 

For å få effektuert bestillingene fra kommunestyrene i Frøya og Hitra, ovennevnte vedtak i 

sak 20/15 i Frøya kommunestyre, har administrasjonene nedsatt en arbeidsgruppe bestående 

av rådmenn, brannsjefer, varabrannsjefer og tillitsvalgte.  I møte 13.06.18 ble følgende 

bestilling vedrørende vedtektsendringer med ansvar for oppfølging lagt til brannsjefen på 

Hitra: 
Det ble foretatt en gjennomgang av vedtektene for det interkommunale selskapet. 

Hovedelementer: 

- Endret navn til Sør-Fosen interkommunale feier og forebyggende brannvern  

- Ny styresammensetting: Rådmenn, brannsjefer og en ansatte representant, med ass. 

Rådmenn, varabrannsjefer som personlige vararepresentanter. 

- Krav om årsmelding føres inn i vedtektenes pkt. 6 

- Vertskapskommune – Hitra kommune 

- Styreleder brannsjefen på Frøya 

- Daglig leder brannsjefen på Hitra 

 

Vedtektene endres, sendes over til alle deltakere for godkjenning før fremleggelse av sak i hver 
enkelt kommune. 
 

Forslag til vedtektsendringer har vært oversendt arbeidsgruppas medlemmer.  Merknader har 

ikke kommet inn. 

 

Forslaget i forhold til eksisterende vedtekter refererer seg til følgende: 

- Navneendring til Sør-Fosen interkommunale feiervesen og forebyggende brannvern 

- Styrets sammensetning 

- Brannsjefen på Frøya skal være styrets leder. 

- Krav om at det utarbeides årsmelding har kommet inn under pkt. 6 

- Det har kommet inn et nytt pkt., pkt. 8, Bruk av pålegg, forbud mot bruk jfr. 37, samt 

bruk av tvangsmulkt § 39. 

- I pkt. 14 om voldgift er fylkesmannen i Sør-Trøndelag endret til fylkesmannen i 

Trøndelag 

   

Grunnlaget som brukes for at styreleder skal være brannsjefen på Frøya, er at tjenestens 

utførelse er lagt til Hitra kommune.  

 

Etter ovennevnte arbeidsgruppemøte 13.06.18 er det kommet fram at brannsjefen på Hitra 

ikke skal være daglig leder.  Begrunnelsen for dette er at i og med at brannsjefene har en plass 

i styret, kan ikke brannsjefene inneha stilling som selskapets daglige leder.       

 

 



Vurdering: 

Det er viktig å ha vedtekter som fanger også opp brannforebyggende brannvernarbeid inkl. 

tilsyn med særskilte brannobjekt, jf. pkt. 1 i kommunestyrevedtak av 26.02.15. 

 

Utvidelse av styrets sammensetning slik det er foreslått, gir muligheter for å styrke 

virksomheten gjennom at flere viktige aktører får innflytelse og kan ta tak i saker og ting for å 

få til nødvendige forbedringer.   

 

Det kan nevnes at da det i 2016 ble utredet en sammenslåing av brann- og redningstjenesten i 

Frøya kommune med TBRT, Trøndelag brann- og redningstjeneste, kom fram at det 

forebyggende arbeidet hadde avvik på planlegging, gjennomføring og kompetanse.  For 

feietjenesten ble nevnt bl.a. ikke tilstrekkelig kapasitet ut i fra behov for feiing og tilsyn. 

 

Kravet om årsmelding er bra da det gir rapportering.           

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 















 

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Saksbehandler:  Bjørnar Grytvik Arkiv: M21  

Arkivsaksnr.: 18/1878    

 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 

Hovedutvalg for drift 

Hovedutvalg for drift 

Kommunestyret 

 

OPPGRADERING VANNLEDNINGSANLEGG BREMNESTUVA 2018. 

TILLEGGSBEVILGNING.  

 

 

 

Vedtak: 

Forslag til vedtak: 

Frøya kommune vedtar en tilleggsbevilgning på 4 mill. for fullføring av prosjektet 556002-

Oppgradering vannledningsanlegg Bremnestuva. 

Midlene tas fra prosjektet 551376-Bremnestuva Høydebasseng. Beholdning pr. 13.09.18 er                            

kr. 23.581.550,-. Tilsvarende beløp - 4 mill. - gis som ekstrabevilgning til dette prosjektet i 

budsjett for 2019. 

 

Vedlegg: 

Situasjonskart H101 og H102 

 

Øvrige dokumenter (ikke vedlagt): 

  

18/1878-4 Anbudsdokumenter entreprise 

18/1878-7 Melding om delegert vedtak-Oppgradering vannledningsanlegg Bremnestuva -

Innstiling entreprenør 

  

  

  

  

  

Saksopplysninger:   

I forbindelse med etableringen av nye høydebasseng på Bremnestuva fremkom et behov for 

oppgradering av vannforsyningsledningene mellom Kjerkdalsvatnet VBA og høydebassengene 

og videre ned til ventilhuset i Sandvika hvor direkteledningen til Nordskaget Næringspark er 

tilknyttet. Tiltaket, som enkelt sagt består i å legge en ny vannledning som skal komplettere 

den eksisterende, er en absolutt nødvendighet for å sikre fremtidig vannforsyningen til 

Nordskaget Næringspark og øvrige abonnenter som betjenes via Bremnestuva høydebasseng.  



Etablering av ny trykkøkningsstasjon på Nordskaget næringspark, som er nødvendig for at 

bedriftene på næringsparken, Nutrimar og Innovamar, skal kunne forsynes med vann med 

nødvendig trykk, medfører høyere vannforbruk enn i dag samtidig som dagens forbruk er helt 

i grenseland for hva som er fysisk mulig å levere med den dimensjonen eksisterende 

forsyningsledningen har. Trykkøkningsstasjonen alene genererer derfor et behov for økt 

forsyningskapasitet. I tillegg viser beregninger at eksisterende vannledning ikke greier å fylle 

nye høydebasseng under normal bruk, og da er vitsen med nye og større basseng borte. 

 

Kostnadene med dette tiltaket ble estimert til ca. 2.5 mill. i investeringsbudsjettet for 2018. 

Ved anbudsåpning av entreprisen viste det seg at kostnadene blir vesentlig større da tiltaket er 

mye mere komplekst enn først antatt. Nytt kostnadsoverslag viser at totalkostnadene vil bli 

ca. 6.5 mill..  

 

Deler av tiltaket er allerede igangsatt i egen regi og planen er at entreprenørarbeidene skal 

være avsluttet tidlig i 2019. Det er derfor viktig at entreprenøren kan komme i gang med sine 

arbeider så raskt som overhode mulig. 

 

Vurdering: 

Med bakgrunn i tiltakets viktighet og nødvendighet for vannforsyningen til store deler av 

vannverkets abonnenter samt Nordskaget næringspark, vil det være av avgjørende betydning 

at tiltaket blir tilført en ekstra bevilgning på 4 mill. slik at tiltaket kan gjennomføres som 

planlagt. Rådmannen foreslår at disse midlene tas fra prosjektet «551376-Bremnestuva 

Høydebasseng» hvor det er midler tilgjengelige som følge av at dette prosjektet er forsinket. 

Disse 4 mill. tilbakeføres ved at det blir lagt inn i investeringsbudsjettet for 2019. 
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